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BRMG.0012.82.2023/KSiB   
 

PROTOKÓŁ NR 67–09/2023 
 

Z sześćdziesiątego siódmego posiedzenia Komisji Strategii i Budżetu Rady Miasta 

Gdańska w VIII Kadencji Rady Miasta Gdańska, które odbyło się 27 listopada 2023 

roku, a rozpoczęło się o godz. 16:00 w Sali Seàn'a Lestera nr 003 w Nowym Ratuszu 

w Gdańsku przy ul. Wały Jagiellońskie 1. 
 

Na siedmiu członków Komisji Strategii i Budżetu, w posiedzeniu uczestniczyło siedmiu, 

czyli było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 

Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 (lista 

członków Komisji) i nr 2 (lista gości) do protokołu. 
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu, prowadzący 

obrady, otworzył 67 posiedzenie Komisji, stwierdził quorum, powitał zebranych i 

powiedział, że porządek obrad został w terminie regulaminowym drogą elektroniczną 

wysłany do radnych - porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 

1. Omówienie wyników głosowania na projekty Budżetu Obywatelskiego 2024 r. 
Przedstawia: Pani Sylwia Betlej – Dyrektor Biura ds. Rad Dzielnic i Współpracy z Mieszkańcami 
 

2. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie ustanowienia 

Gdańskiego Stypendium Kulturalnego Fundusz Twórczy – druk nr 1856.   
Przedstawia: Pan Krzysztof Adamczyk – Zastępca Dyrektora Biura Prezydenta ds. Kultury  

 

3. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie ustalenia jednostkowych stawek kalkulacyjnych dotacji przedmiotowej 

dla Gdańskich Nieruchomości samorządowego zakładu budżetowego w Gdańsku 

na 2023 rok – druk nr 1837. 
Przedstawia: Pani Anna Trzuskolas – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 

 

4. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia 

wysokości opłat za usuwanie pojazdów z dróg i ich przechowywanie na parkingu 

strzeżonym oraz wysokości kosztów powstałych w przypadku odstąpienia od 

usunięcia pojazdu z drogi – druk nr 1855.  
Przedstawia: Pani Joanna Pińska – Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego 
 

5. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli 

objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki 

Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Towarzystwo Budownictwa 

Społecznego „Motława” Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w 

Gdańsku – druk nr 1832.   
Przedstawia: Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
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6. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli 

objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki 

Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Towarzystwo Budownictwa 

Społecznego „Motława” Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w 

Gdańsku – druk nr 1833.   
Przedstawia: Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
 

7. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli 

objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym spółki InnoBaltica spółka 

z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku – druk nr 1839.   
Przedstawia: Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
 

8. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zasad 

przeznaczania oraz warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych oddanych w 

użytkowanie wieczyste na rzecz ich użytkowników wieczystych – druk nr 1827.  
Przedstawia: Pan Roland Dudziuk – Kierownik Referatu Bezprzetargowej Sprzedaży Lokali i Gruntów w 

Wydziale Skarbu 
 

9. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie warunków 

sprzedaży na żądanie użytkowników wieczystych nieruchomości gruntowych 

oddanych w użytkowanie wieczyste - druk nr 1828.  
Przedstawia: Pan Roland Dudziuk – Kierownik Referatu Bezprzetargowej Sprzedaży Lokali i Gruntów w 

Wydziale Skarbu 
 

10. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie określenia źródeł dochodów własnych gromadzonych na wydzielonym 

rachunku i ich przeznaczenia oraz sposobu i trybu sporządzania planów 

finansowych dla wydzielonych rachunków dochodów własnych samorządowych 

jednostek budżetowych – druk nr 1831. 
Przedstawia: Pani Renata Topór – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji 
 

11. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie podniesienia 

wysokości wynagrodzenia rodzinom zastępczym zawodowym i prowadzącym 

rodzinne domy dziecka – druk nr 1826. 
Przedstawia: Pani Agnieszka Chomiuk – Dyrektorka Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Gdańsku 
 

12. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie przyjęcia Szczegółowego Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla 

Gminy Miasta Gdańska na rok 2023 – druk nr 1834. 
Przedstawia: Pan Damian Awieruszko - Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
 

13. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie ustalenia miesięcznej kwoty dotacji na działalność Centrum Integracji 

Społecznej w Gdańsku w 2023 roku – druk nr 1835. 
Przedstawia: Pan Damian Awieruszko - Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
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14. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia 

miesięcznej kwoty dotacji na działalność Centrum Integracji Społecznej w 

Gdańsku w 2024 roku – druk nr 1836. 
Przedstawia: Pan Damian Awieruszko - Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
 

15. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie uchwalenia 

aktualizacji „Założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa 

gazowe Gminy Miasta Gdańska” – druk nr 1850. 
Przedstawia: Pan Mariusz Sadłowski – Dyrektor Biura Energetyki 
 

16. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie opłaty miejscowej – druk nr 1852. 
Przedstawia: Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 
 

17. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego w Europejskim Banku 

Inwestycyjnym na finansowanie planowanego deficytu budżetu Miasta Gdańska 

oraz spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu kredytów i pożyczek – 

druk nr 1838.  
Przedstawia: Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 
 

18. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2023 rok – druk nr 1858.    
Przedstawia: Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

 

19. Informacja z realizacji budżetu Miasta Gdańska za III kwartał 2023 roku. 
Przedstawia: Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

 

20. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 

Następnie przewodniczący zaproponował, aby pkt 4 czyli druk nr 1855 przedstawiany 

przez panią Joannę Pińską – Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania 

Kryzysowego omówić na początku posiedzenia jako pkt 1 i w związku z tym kolejność 

omawianych punktów zmieni się odpowiednio.  
 

Głosowanie zmiany: 

5 za – jednogłośnie 
 

Ponadto do Komisji został skierowany do zaopiniowania projekt uchwały druk nr 1863 w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej z budżetu Gminy Miasta Gdańska Województwu 

Pomorskiemu i w związku z tym Przewodniczący zaproponował, aby wprowadzić go do 

porządku jako pkt 5. 
 

Głosowanie: 

5 za – jednogłośnie 
 

Po ustaleniu porządku obrad Komisja przeszła do omawiania poszczególnych punktów.  
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PUNKT – 1 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia 

wysokości opłat za usuwanie pojazdów z dróg i ich przechowywanie na parkingu 

strzeżonym oraz wysokości kosztów powstałych w przypadku odstąpienia od 

usunięcia pojazdu z drogi - druk nr 1855 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LXX sesji Rady Miasta Gdańska z 30 

listopada 2023 r. – sprawa BRMG.0006.352.2023). 
 

Pani Joanna Pińska – Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego 

w imieniu wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały. 

Powiedziała: panie przewodniczący, szanowni państwo radni, przychodzę z uchwałę w 

sprawie ustalenia wysokości opłat za usuwanie pojazdów z dróg i ich przechowywanie na 

parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów powstałych w przypadku odstąpienia od 

usunięcia pojazdu z drogi. Z tą uchwałą przychodzimy corocznie. Minister Finansów 

Obwieszczeniem ustala corocznie maksymalne stawki. Środki te, które są pobierane za te 

usuwanie i przechowywanie stanowi dochód własny powiatu, który jest wykorzystywany 

na zapewnienie realizacji tego zadania. Jako realizację tego zadania mamy usługę 

odholowywania, przechowywania pojazdów, ale również składanie wniosków do sądów o 

przepadek pojazdu, postępowania administracyjne dotyczące ściągnięcia opłat z osób, 

które odebrały samochód bez opłaty i czynności, które wynikają z orzeczenia sądowego. 

Patrząc na te stawki, które mieliśmy do tej pory to od stycznia do końca września to 

dochody, które osiągnęliśmy z tego tytułu to 690 812,47 zł, a ponieśliśmy wydatki w 

wysokości 734 700,42 zł. W związku z tym, że mamy niedoszacowane koszty zrobiliśmy 

ponowną analizę na podstawie ilości tej, którą mieliśmy w tym roku przyjęliśmy stawki i 

muszą one, żeby bilans był na zero, a tak mówi ustawa to należy podnieść stawki za 

usunięcie pojazdów oraz za przechowywanie. Stawki, które są po odstąpieniu zostały na 

tym samym poziomie, tylko się zwiększyły w przypadku samochodów o masie całkowitej 

do 3,5 tony     
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, 

podsumował mówiąc: jak mieliśmy niedoszacowane, bo ciężko też oszacować i tam mamy 

100 000 zł ubytku to już nie jesteśmy w stanie w żaden sposób go uzupełnić? Tylko po 

prostu podnosimy stawki na kolejny rok mając nadzieję, że tym razem się uda. 

 

Pani Joanna Pińska – Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego 

Tak.  

 

Następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w 

druku nr 1855. 
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USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Joannę Pińską – Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa i 

Zarządzania Kryzysowego, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, 

jednogłośnie - 5 głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty 

w druku nr 1855. (Opinia nr 67-09/554-112/2023) 

PUNKT – 2 

Omówienie wyników głosowania na projekty Budżetu Obywatelskiego 2024 r.  

 

Pani Sylwia Betlej – Dyrektor Biura ds. Rad Dzielnic i Współpracy z Mieszkańcami 

Szanowni państwo radni na BO 2024 czyli na przyszłoroczny budżet wybrano 111 

projektów. Jak co roku wszystkie projekty, które zostały zgłoszone przez mieszkańców, 

przeszły weryfikację ostatecznie mieszkańcy głosowali na 399 projektów i 111 z nich 

wygrało. Są to 102 projekty w dzielnicach i 9 projektów ogólnomiejskich. Nie została 

wykorzystana cała kwota ponad 20 mln zł, która była przeznaczona. Wyniki głosowania 

tak się ułożyły, że 1 327 319 zł, czyli ponad 1,3 mln zł kwota, która została niewykorzystana 

zgodnie z regulaminem przechodzi do kolejnej edycji Budżetu Obywatelskiego, więc ta 

kwota będzie dołożona, przy czym znaczna część kwoty to jest kwota z dzielnic, a tylko 

98 000 zł to są na projekty ogólnomiejskie. Zagłosowało 45 776 osób, około 3000 więcej 

niż w ubiegłym roku. Każdy wzrost nas cieszy mimo, że chcielibyśmy, żeby tych projektów 

było jak najwięcej. Wszystkie projekty, które wygrały zanim ogłosiliśmy wyniki zostały 

zatwierdzone przez zespół konsultacyjny, bo to jest wymóg naszym regulaminem, że 

zespół konsultacyjny zatwierdza wyniki głosowania. Takie wyniki zostały zatwierdzone 

dlatego ogłosiliśmy zwycięstwo. Wnioskodawcy otrzymali informacje, które projekty 

wygrały. Zostały te projekty już przyporządkowane do konkretnych jednostek i wydziałów, 

także w uchwale budżetowej te projekty będą już przydzielone do konkretnych jednostek. 

Czas na realizację to lata 2024-2025. Wiemy, że dużo takich rzeczy inwestycyjnych 

zwłaszcza się przedłuża na te dwa lata i generalnie jeżeli by państwo chcieli konkretne 

dane to mam listę projektów, które wygrały. One są dostępne na stronie internetowej, 

także można sprawdzić, które projekty wygrały, a każdy z tych projektów będzie też w 

uchwale budżetowej w grudniu.       

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Dziękuję pani dyrektor. Czy jakieś problemy techniczne, jakieś inne?  

 

Pani Sylwia Betlej – Dyrektor Biura ds. Rad Dzielnic i Współpracy z Mieszkańcami 

Z samym głosowaniem nie. Rzeczywiście przed głosowaniem mieliśmy pewien problem 

techniczny z załącznikami przy budżecie Obywatelskim. Natomiast zdecydowanie udało 
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się, zaradziliśmy i załączniki w większości wypadków zostały odzyskane, także gdzieś tam 

mieliśmy jakiś problem techniczny, ale nie wpłynął on w żaden sposób na głosowanie. Nie 

było to w trakcie głosowania, tylko ok 2 tygodnie przed głosowaniem, więc udało nam się 

to zabezpieczyć. Z samym głosowaniem nie było żadnego problemu, przebiegło sprawnie 

i nie mieliśmy jakiś zgłoszeń, właściwie co ciekawe nawet było mniej zgłoszeń o 

nieprawidłowe użycie peselu niż w ubiegłych latach, bo często są takie sytuacje, że ktoś za 

kogoś zagłosuje, ale nie mieliśmy dużo tych zgłoszeń, także szczęśliwie mam nadzieję, że 

każdy zagłosował za siebie, a nie za innych.   

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Dziękuję bardzo. A te umowy na dostarczenie tego oprogramowania to mamy na kilka lat, 

jak dobrze pamiętam? Tak?  

 

Pani Sylwia Betlej – Dyrektor Biura ds. Rad Dzielnic i Współpracy z Mieszkańcami 

Nie. Co roku podpisujemy umowę. To nie jest na kilka lat. Natomiast rzecz jest taka, że w 

sumie ten program jest dobrze napisany i jakby nie chcielibyśmy go zmieniać, bo mimo 

wszystko jest to już w jakiś sposób zaufany dostawca, oczywiście każdemu może się coś 

wydarzyć, natomiast to jest tak trudna i ryzykowna zmiana dostawcy, że szczerze mówiąc 

przeżyliśmy tutaj już i wiem, że jeżeli nie mamy kogoś sprawdzonego to to się może różnie 

skończyć, więc ja osobiście wolałabym zostać przy tym dostawcy, którego mamy, bo 

przynajmniej ta współpraca już jest ułożona i myślę, że rzeczywiście nie wydarzyło się w 

zasadzie nic z nimi takiego co by wpłynęło na jakikolwiek sposób głosowania. To, że są 

gdzieś tam czasami jakieś trudności to jest to do zaakceptowania.   

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Tak, ale jak była podpisana umowa wieloletnia to i tak trzeba zrobić przetarg?  

 

Pani Sylwia Betlej – Dyrektor Biura ds. Rad Dzielnic i Współpracy z Mieszkańcami 

To jest jeszcze w kwocie poniżej przetargu. Mamy to szczęście, że nie wchodzimy w 

przetargi tylko w zapytania ofertowe. Dopóki mamy to szczęście, że nie musimy robić 

przetargu to dla nas też jest to lepiej.  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Dziękuję. Nie mam więcej pytań. Czy ktoś z państwa radnych chciałaby zabrać głos? Nie 

widzę. Dziękuję bardzo. Zespół konsultacyjny potwierdza słowa pani dyrektor, także pani 

dyrektor serdecznie dziękuję za te informacje.  

 

Pani Sylwia Betlej – Dyrektor Biura ds. Rad Dzielnic i Współpracy z Mieszkańcami 

Dziękuję bardzo.  
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PUNKT – 3 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie ustanowienia 

Gdańskiego Stypendium Kulturalnego Fundusz Twórczy - druk nr 1856. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LXX sesji Rady Miasta Gdańska z 30 

listopada 2023 r. – sprawa BRMG.0006.353.2023). 
 

Pan Krzysztof Adamczyk – Zastępca Dyrektora Biura Prezydenta ds. Kultury w 

imieniu wnioskodawcy przedstawił projekt uchwały. 

Powiedział: szanowni państwo, uchwała w sprawie ustanowienia Gdańskiego Stypendium 

Kulturalnego Fundusz Twórczy. To tak naprawdę kontynuacja stypendium kulturalnego 

miasta Gdańska, który był realizowany w latach poprzednich. Tutaj wprowadziliśmy kilka 

technicznych zmian, które miałyby usprawnić system przyznawania stypendiów, m. in. 

doprecyzowaliśmy katalog działań artystycznych, doprecyzowaliśmy definicję co to są 

działania twórcze. Doprecyzowana została liczba składanych wniosków w danej edycji 

konkursu. Można składać jedne wniosek na nabór. Do tej pory takiej informacji nie było, 

więc artyści składali po kilka wniosków w ramach jednego naboru. Doprecyzowano zapis 

dotyczący właśnie pojęcia pracy twórczej i zaktualizowano zapisy dotyczące platformy 

naboru wniosków. Do tej pory wnioski można było składać za pomocą platformy WITKAC. 

Trwają prace nad wygaszeniem i zakończeniem współpracy z WITKAC. Nie wiemy jeszcze 

jaka to będzie platforma, dlatego dosyć ogólnie opisaliśmy tutaj, że wnioski można 

składań za pomocą platform cyfrowych. To wszystko, dziękuję.      
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie otworzył dyskusję.  
 

Radny Jan Perucki – Wiceprzewodniczący Komisji 

Odnośnie tego Witkacego, bo nie jesteśmy pierwsi, którzy rezygnujemy z tego portalu. Są 

jakieś przeciwskazania, żeby kontynuować tą współpracę?  
 

Pan Krzysztof Adamczyk – Zastępca Dyrektora Biura Prezydenta ds. Kultury 

Sam WITKAC to tutaj inicjatywa wyszła ze strony Witkaca, który sobie nie radzi z obsługą 

takiej ilości wniosków i mają być wydzielone w ramach Witkaca podkategorie, nie wiem 

czy to będzie ta sama spółka, ale ma powstać jakiś odrębny moduł podstypendia, który 

będzie realizował Witkac, ale jak i czy miasto się zdecyduje na współpracę to jeszcze tego 

nie wiemy.  
 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

Jaki jest fundusz na ten rok? Na przyszły.   
 

Pan Krzysztof Adamczyk – Zastępca Dyrektora Biura Prezydenta ds. Kultury 

Na przyszły 1 750 000 zł.   
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Następnie z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący poddał pod 

głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 

zawartego w druku nr 1856. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Pana Krzysztofa Adamczyka – Zastępcę Dyrektora Biura Prezydenta 

ds. Kultury, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 5 

głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących się, przyjęła i 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1856. (Opinia nr 67-

09/555-113/2023) 

PUNKT – 4 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie ustalenia jednostkowych stawek kalkulacyjnych dotacji przedmiotowej dla 

Gdańskich Nieruchomości samorządowego zakładu budżetowego w Gdańsku na 

2023 rok - druk nr 1837. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LXX sesji Rady Miasta Gdańska z 30 

listopada 2023 r. – sprawa BRMG.0006.334.2023). 
 

Pan Łukasz Wroński – Kierownik Referatu Ekonomicznego w Wydziale Gospodarki 

Komunalnej w imieniu wnioskodawcy przedstawił projekt uchwały. 

Powiedział: szanowni państwo druk dotyczy zmiany uchwały w sprawie ustalenia 

jednostkowych stawek kalkulacyjnych dotacji dla Gdańskich Nieruchomości na 2023 rok. 

W uchwale dodajemy dotację do utrzymania lokali, w których najemcy korzystają ze zniżki 

dochodowej. Ustalamy stawkę do wysokości 98% planowanych kosztów. Czyli dotujemy 

Gdańskie Nieruchomości utracone dochody z tego tytułu. Proszę o pozytywną opinię.   
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały i zapytał 

czy jest wiadomo mniej więcej ile to będzie kosztować?  

 

Pan Łukasz Wroński – Kierownik Referatu Ekonomicznego w Wydziale Gospodarki 

Komunalnej 

W tym roku 648 000 zł.  

 

Następnie z uwagi na brak innych głosów w dyskusji Przewodniczący poddał pod 

głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 

zawartego w druku nr 1837. 
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USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Pana Łukasza Wrońskiego – Kierownika Referatu Ekonomicznego w 

Wydziale Gospodarki Komunalnej, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, 

jednogłośnie - 7 głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty 

w druku nr 1837. (Opinia nr 67-09/556-114/2023) 

PUNKT – 5 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej z budżetu Gminy Miasta Gdańska Województwu Pomorskiemu - druk nr 

1863. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LXX sesji Rady Miasta Gdańska z 30 

listopada 2023 r. – sprawa BRMG.0006.360.2023). 
 

Pan Łukasz Wroński – Kierownik Referatu Ekonomicznego w Wydziale Gospodarki 

Komunalnej w imieniu wnioskodawcy przedstawił projekt uchwały. 

Powiedział: kolejna uchwała dotyczy udzielenia pomocy finansowej dla Województwa 

Pomorskiego w zakresie transportu zbiorowego kolejowego w granicach 

administracyjnych miasta Gdańska na rok 2024. Ustala się pomoc w wysokości 6 mln zł. 

To jest 500 000 zł więcej niż na rok 2023. Proszę o pozytywną opinię.  
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, 

powiedział: przypomnę, że to jest ta część w naszej Karcie Mieszkańca transportu 

publicznego dla mieszkańców Gdańska, czyli ten transport bezpłatny kolejami, czyli SKM, 

PKM i Polregio.   

 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

500 000 zł jest więcej niż rok temu z powodu?  

 

Pan Łukasz Wroński – Kierownik Referatu Ekonomicznego w Wydziale Gospodarki 

Komunalnej 

Wzrost kosztów elektryki, obsługi taboru. 

 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

Wynagrodzenia pewnie też.  

 

Następnie z uwagi na brak innych głosów w dyskusji Przewodniczący poddał pod 

głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 

zawartego w druku nr 1863. 
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USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Pana Łukasza Wrońskiego – Kierownika Referatu Ekonomicznego w 

Wydziale Gospodarki Komunalnej, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, 

jednogłośnie - 7 głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty 

w druku nr 1863. (Opinia nr 67-09/557-115/2023) 

PUNKT – 6 i 7 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli 

objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki 

Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Towarzystwo Budownictwa 

Społecznego „Motława” Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w 

Gdańsku - druk nr 1832. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LXX sesji Rady Miasta Gdańska z 30 

listopada 2023 r. – sprawa BRMG.0006.329.2023). 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli 

objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki 

Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Towarzystwo Budownictwa 

Społecznego „Motława” Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w 

Gdańsku - druk nr 1833. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LXX sesji Rady Miasta Gdańska z 30 

listopada 2023 r. – sprawa BRMG.0006.330.2023). 

 

Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej w imieniu 

wnioskodawcy przedstawiła projekty uchwał. 

Powiedziała: szanowni państwo to są dwa druki, które będą stanowiły o tym samym druk 

1832 i 1833. Chodzi o spółkę TBS Motława, na rzecz której otrzymaliśmy od KZN-u środki 

w postaci 10% wartości rzeczywistej kosztów inwestycji i 10% zobowiązani jesteśmy te 

pieniądze wprowadzić z powrotem do spółki jako kapitał zakładowy. Druk 1832 dotyczy 

budynku przy ul. Piotrkowskiej z 30 lokalami mieszkalnymi i druk 1833 ul. Człuchowskiej z 

60 lokalami. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektów uchwał, a 

następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji poddał po kolei pod głosowanie przyjęcie i 

pozytywne zaopiniowanie przedmiotowych projektów uchwał zawartych w drukach nr 

1832 i 1833. 
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USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Iwonę Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej, a 

następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 7 głosami za, przyjęła 

i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1832. (Opinia nr 67-

09/558-116/2023) 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Iwonę Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej, a 

następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 7 głosami za, przyjęła 

i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1833. (Opinia nr 67-

09/559-117/2023) 

PUNKT – 8 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli 

objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym spółki InnoBaltica spółka 

z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku - druk nr 1839. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LXX sesji Rady Miasta Gdańska z 30 

listopada 2023 r. – sprawa BRMG.0006.336.2023). 
 

Pani Anna Nawra – Główny Specjalista w Referacie Nadzoru Właścicielskiego w 

Wydziale Polityki Gospodarczej w imieniu wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały. 

Powiedziała: uchwała w sprawie dokapitalizowania spółki Innobaltica kwotą 2 mln zł jest 

konsekwencją zmian budżetowych, które państwo radni uchwalili w ubiegłym miesiącu na 

sesji, gdzie były przesuwane środki z wydatków bieżących na wydatki majątkowe. W 

związku z tym, że realizacja projektu jest przesunięta.   
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, 

powiedział: jak dobrze pamiętam było 5 mln zł.  

 

Pani Anna Nawra – Główny Specjalista w Referacie Nadzoru Właścicielskiego w 

Wydziale Polityki Gospodarczej 

Było 80, a przekazujemy tylko 2 mln zł. 

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Jako dokapitalizowanie i podwyższamy udziały w spółce. Jest z nami przedstawiciel spółki?  
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Pani Anna Nawra – Główny Specjalista w Referacie Nadzoru Właścicielskiego w 

Wydziale Polityki Gospodarczej 

Nie ma.  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Z tego co słyszałem miał ktoś być.  

 

Pani Anna Nawra – Główny Specjalista w Referacie Nadzoru Właścicielskiego w 

Wydziale Polityki Gospodarczej 

Rano na innej komisji był pan prezes, a teraz akurat na rozmowach utknęli i dzwonił pan 

prezes i powiedziałam, że poradzimy sobie, a jak będą pytania to bardzo proszę i 

przekażemy.  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Chciałem zapytać o harmonogram, o wdrożenie go, uruchomienie całego systemu, bo to 

jest najbardziej istotne dla nas.  

 

Pani Anna Nawra – Główny Specjalista w Referacie Nadzoru Właścicielskiego w 

Wydziale Polityki Gospodarczej 

Na poprzedniej Komisji nie było pytań.  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Uważałem, że pan prezes będzie i powiem szczerze jestem zakłopotany, że pana prezesa 

z nami nie ma. 

 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Na posiedzeniu Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej nie było pytań.  

 

Pani Anna Nawra – Główny Specjalista w Referacie Nadzoru Właścicielskiego w 

Wydziale Polityki Gospodarczej 

I dlatego jak pan prezes dzwonił, że jest jeszcze w Gdyni i powiedziałam, że poradzimy 

sobie, ale to nic, harmonogram to jutro prześlemy w takim razie. Czy jeszcze jakieś 

pytania?  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Harmonogram. Jakie funkcjonalności w jakim czasie będą uruchamiane.  

 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Właśnie harmonogram, ale też powiedziała pani, że w tym roku miało być 

dokapitalizowanie 5 mln zł?  
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Pani Anna Nawra – Główny Specjalista w Referacie Nadzoru Właścicielskiego w 

Wydziale Polityki Gospodarczej 

Nie, rekompensata bieżąca, już za bieżącą działalność, ale w związku z tym, że jej nie ma 

to się przesuwa na następny rok. Dajemy tylko tyle ile spółka realizuje.  

 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Czyli 2 mln zł?  

 

Pani Anna Nawra – Główny Specjalista w Referacie Nadzoru Właścicielskiego w 

Wydziale Polityki Gospodarczej 

Tak.  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Ale nie na obsługę, tylko na dokapitalizowanie.  

 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Czyli na uruchomienie jeszcze ciągle. W grudniu będziemy ruszać?  

 

Pani Anna Nawra – Główny Specjalista w Referacie Nadzoru Właścicielskiego w 

Wydziale Polityki Gospodarczej  

Tak ma być.  

 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

A którego wiadomo?  

 

Pani Anna Nawra – Główny Specjalista w Referacie Nadzoru Właścicielskiego w 

Wydziale Polityki Gospodarczej  

Nie chciałabym się tu wypowiadać.  

 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Nie stracimy dofinansowania?  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Dotacja już jest rozliczona.  

 

Pani Anna Nawra – Główny Specjalista w Referacie Nadzoru Właścicielskiego w 

Wydziale Polityki Gospodarczej  

Nie stracimy. Nie, będzie podpisany jeszcze aneks, środki nie są zagrożone, prezes 

powiedział, że są po rozmowach z CUPT-em i nie ma żadnego problemu.  
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Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Informacje z CUPT-u, że mimo, że ten projekt przechodzi pewne perturbacje to jest 

jednym z lepszych projektów.  
 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Czy pan prezes będzie na sesji, żebyśmy mogli dopytać?  
 

Pani Anna Nawra – Główny Specjalista w Referacie Nadzoru Właścicielskiego w 

Wydziale Polityki Gospodarczej  

Jeżeli jest taka potrzeba to będzie.  
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Myślę, że warto, żeby był, bo mogą być jakieś bardzo szczegółowe pytania. Chyba, że pan 

Prezydent Borawski będzie w stanie odpowiadać, ale to już wtedy nich ustalą z panem 

Prezydentem Borawskim czyta obecność jest konieczna, czy pan Prezydent będzie w 

stanie nam na wszystkie pytania odpowiedzieć. Czy są jeszcze jakieś pytania do druku? 

Nie widzę.   
 

Następnie z uwagi na brak innych głosów w dyskusji Przewodniczący poddał pod 

głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 

zawartego w druku nr 1839. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Annę Nawrę – Głównego Specjalistę w Referacie Nadzoru 

Właścicielskiego w Wydziale Polityki Gospodarczej, a następnie w wyniku 

przeprowadzonego głosowania, 5 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 2 głosach 

wstrzymujących się, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w 

druku nr 1839. (Opinia nr 67-09/560-118/2023) 

PUNKT – 9 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zasad 

przeznaczenia oraz warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych oddanych w 

użytkowanie wieczyste na rzecz ich użytkowników wieczystych - druk nr 1827. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LXX sesji Rady Miasta Gdańska z 30 

listopada 2023 r. – sprawa BRMG.0006.324.2023). 
 

Pan Dawid Roguski – Kierownik Referatu Analiz, Opłat i Rozliczeń w Wydziale Skarbu 

w imieniu wnioskodawcy przedstawił projekt uchwały. 

Powiedział: w zastępstwie za kierownika Dudziuka, który jest na równoległym spotkaniu 

tuż obok postaram się przedstawić informację odnośnie uchwały, której podjęcie zostało 
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wymuszone przez zmianę do ustawy o gospodarce nieruchomościami, która zmienia 

zasady sprzedaży na rzecz użytkowników wieczystych prawa użytkowania wieczystego. 

Ona je zmienia w zakresie takim, że zmienia się system naliczania opłat jeżeli chodzi o 

sprzedaż, ale również ogranicza możliwość sprzedaży tylko i wyłącznie dla użytkowników 

wieczystych, którzy tymi użytkownikami są już powyżej lat 10. Do tej pory nie było to 

ograniczone czasowo. Jeżeli chodzi o uchwałę tutaj zaproponowaliśmy sprzedaż 

nieruchomości na rzecz użytkowników wieczystych, jednak wyłączyć chcieliśmy 

nieruchomości, które są przeznaczone w miejscowym planie zagospodarowania 

przestrzennego na cele publiczne bądź też są zarezerwowane do inwestycji publicznych, 

bądź realizacji celów miasta, ale także, gdy nieruchomość jest niezbędna do realizowania 

zadań własnych miasta. Tutaj jest zasada taka, że Prezydent ma prawo odmówić 

sprzedaży w każdej sytuacji, natomiast ten katalog chcieliśmy wskazać jako taki otwarty 

katalog, gdzie na pewno już tej zgody nie będzie. To są te zastrzeżenia jeżeli chodzi o 

gminę, natomiast również jeżeli użytkownik wieczysty nie wykonał jakiś zobowiązań 

wynikających z umowy oddania w użytkowanie wieczyste takiej nieruchomości również to 

eliminuje mu możliwość sprzedaży takiej działki na własność, bądź też jeżeli ma jakieś 

zaległości względem Miasta Gdańska, czy to z tytułu podatku od nieruchomości czy też 

opłat właśnie za użytkowanie wieczyste, bądź gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Jeżeli chodzi o cenę nieruchomości rozpatrujemy tutaj kwestie tylko i wyłącznie 

nieruchomości przeznaczonych na prowadzenie działalności gospodarczej. Te, na których 

nie jest prowadzona działalność gospodarczą są w trybie ustawy przekształcane według 

ustalonych ustawowo zasad i to jest 20-krotność rocznej opłaty za użytkowanie wieczyste 

zaktualizowanej w oparciu o aktualny operat szacunkowy określający jej wartość. 

Natomiast jeżeli chodzi o te wszystkie, które są wykorzystywane do prowadzenia 

działalności gospodarczej tutaj możemy podjąć własne zasady sprzedaży i tutaj 

proponujemy, aby nie uszczuplać dochodów gminy sprzedaż za równowartość 

nieruchomości gruntowych.      

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Czyli za cenę rynkową?    

 

Pan Dawid Roguski – Kierownik Referatu Analiz, Opłat i Rozliczeń w Wydziale Skarbu 

Tak jest. 

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Bardzo dobre podejście.  

 

Pan Dawid Roguski – Kierownik Referatu Analiz, Opłat i Rozliczeń w Wydziale Skarbu 

Dziękuję bardzo.  
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Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne 

zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1827. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Pana Dawida Roguskiego – Kierownika Referatu Analiz, Opłat i 

Rozliczeń w Wydziale Skarbu, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, 

jednogłośnie - 7 głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty 

w druku nr 1827. (Opinia nr 67-09/561-119/2023) 

PUNKT – 10 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie warunków 

sprzedaży na żądanie użytkowników wieczystych nieruchomości gruntowych 

oddanych w użytkowanie wieczyste - druk nr 1828. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LXX sesji Rady Miasta Gdańska z 30 

listopada 2023 r. – sprawa BRMG.0006.325.2023). 
 

Pan Dawid Roguski – Kierownik Referatu Analiz, Opłat i Rozliczeń w Wydziale Skarbu 

w imieniu wnioskodawcy przedstawił projekt uchwały. 

Powiedział: tutaj tą samą ustawą o gospodarce nieruchomościami został wprowadzony 

nowy przepis, to jest przepis epizodyczny, który pozwala przez najbliższych 12 miesięcy, a 

właściwie najbliższych już 12 miesięcy, bo ten termin biegnie od 31 sierpnia, kiedy zmiany 

do ustawy zostały wprowadzone, wystąpienie z roszczeniem do gminy, gdzie już tutaj 

Prezydent niestety nie ma prawa odmówić sprzedaży. Są oczywiście pewne wyłączenia, 

które są ustawowo nakreślone i tutaj na pewno takiej sprzedaży nie będą podlegały 

nieruchomości, dla których użytkowanie wieczyste po 31 grudnia 1997 r. zostały 

ustanowione, również takie, które są w granicach portów, także rodzinne ogrody 

działkowe i grunty niezabudowane. Takie nie będą sprzedawane i to wynika z ustawy. 

Jeżeli chodzi natomiast o tryb sprzedaży i tam, gdzie możemy ustalić zasady to tutaj 

również jeżeli chodzi o te nieruchomości, które nie są wykorzystywane do prowadzenia 

działalności gospodarczej tutaj zasada jest taka jak przy poprzednim druku, czyli jest to 

20-krotność tej rocznej opłaty, natomiast jeżeli chodzi właśnie o działalność gospodarczą, 

o prowadzenie działalności gospodarczej wychodzimy z tego samego założenia i również 

za wartość działki proponujemy sprzedaż takich nieruchomości na rzecz użytkowników.    
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne 

zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1828. 
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USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Pana Dawida Roguskiego – Kierownika Referatu Analiz, Opłat i 

Rozliczeń w Wydziale Skarbu, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, 

jednogłośnie - 7 głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty 

w druku nr 1828. (Opinia nr 67-09/562-120/2023) 

PUNKT – 11 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie określenia źródeł dochodów własnych gromadzonych na wydzielonym 

rachunku i ich przeznaczenia oraz sposobu i trybu sporządzania planów 

finansowych dla wydzielonych rachunków dochodów własnych samorządowych 

jednostek budżetowych - druk nr 1831. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LXX sesji Rady Miasta Gdańska z 30 

listopada 2023 r. – sprawa BRMG.0006.328.2023). 
 

Pani Anna Suszyńska – Kierownik Referatu Finansów Oświaty w Wydziale Edukacji 

w imieniu wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały. 

Powiedziała: w zastępstwie dyrektor Renaty Topór, szanowni państwo w uchwale 

wprowadza się zmiany w celu umożliwienia działalności w okresie feryjnym sezonowego 

Szkolnego Schroniska Młodzieżowego przy Zespole szkół Sportowych i Mistrzostwa 

Sportowego na ul. Subisława. Jest to możliwe zgodnie z zapisami ustawy o finansach 

publicznych, że jednostki szkolne mogą gromadzić na wydzielonym rachunku dochody. 

Dochody z tego tytułu będą przeznaczane na działalność tego schroniska w okresie 

pozostałym, czyli na dokupienie jakiegoś sprzętu zużytego, wymianę, itd. takich rzeczy. 

Bardzo proszę o pozytywne zaopiniowanie.   
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie otworzył dyskusję. Powiedział: umożliwiamy wynajęcie bursy na okres 

wakacyjny.  

 

Pani Anna Suszyńska – Kierownik Referatu Finansów Oświaty w Wydziale Edukacji 

Tam jest internat i w ramach internatu, kiedy nie ma dzieci w szkole, żeby można było 

generować dodatkowe dochody z tego tytułu. Miejsce jest bardzo dobre. Zawsze były 

pytania odnośnie tego, czy można tam wynająć i umożliwiamy po prostu taką możliwość.  

 

Radny Jan Perucki – Wiceprzewodniczący Komisji  

Mam pytanie przede wszystkim dotyczące tego czy pomysł tego druku wyszedł od szkoły?  
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Pani Anna Suszyńska – Kierownik Referatu Finansów Oświaty w Wydziale Edukacji    

To jest bardziej nasza inicjatywa Wydziału Edukacji, żeby umożliwić to i też zwiększyć 

dochody, które będzie można po prostu przeznaczyć na działalność i uzupełnienie rzeczy 

w internacie.  
 

Radny Jan Perucki – Wiceprzewodniczący Komisji  

Szkoła nie zgłasza liberum veto?  
 

Pani Anna Suszyńska – Kierownik Referatu Finansów Oświaty w Wydziale Edukacji 

Nie. Absolutnie nie i jest to uzgodnione ze szkołą, także nie ma tutaj przeciwskazań z ich 

strony. Będą bardzo szczęśliwi, że będą mogli pozyskać dodatkowe dochody i je 

przeznaczyć na wyposażenie, poprawę wyposażenia w internacie.  
 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

Czyli w jakimś sensie nie będą uzyskiwać pieniędzy od miasta.  
 

Pani Anna Suszyńska – Kierownik Referatu Finansów Oświaty w Wydziale Edukacji 

Tak. Po prostu nie będą musieli wnioskować o dodatkowe środki.  
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Wszyscy są zadowoleni.  
 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska  

Szczególnie, że to jest oddzielny rachunek, więc też nie wpada do budżetu ogólnego 

miasta.  
 

Pani Anna Suszyńska – Kierownik Referatu Finansów Oświaty w Wydziale Edukacji 

Tu tylko z tego schroniska wpadają środki, a pozostałe wynajmy, które są w tej szkole sale 

dydaktyczne, sale sportowe to wszystko jest normalnie w dochodzie budżetowym.  
  

Następnie z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący poddał pod 

głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 

zawartego w druku nr 1831. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Annę Suszyńską – Kierownik Referatu Finansów Oświaty w 

Wydziale Edukacji, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 

7 głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 

1831. (Opinia nr 67-09/563-121/2023) 
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PUNKT – 12 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie podniesienia 

wysokości wynagrodzenia rodzinom zastępczym zawodowym i prowadzącym 

rodzinne domy dziecka - druk nr 1826. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LXX sesji Rady Miasta Gdańska z 30 

listopada 2023 r. – sprawa BRMG.0006.323.2023). 
 

Pani Agnieszka Chomiuk – Dyrektorka Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 

Gdańsku w imieniu wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały. 

Powiedziała: szanowny panie przewodniczący, szanowni państwo, na podstawie ustawy o 

wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej jak co roku proponujemy podniesienie 

kwoty na wynagrodzenia dla naszych rodzin zastępczych zawodowych, rodzinnych 

domów dziecka i rodzinom zastępczym zawodowym pełniącym funkcję pogotowia 

rodzinnego mając na względzie poprawę warunków funkcjonowania proponujemy w tym 

roku zwiększenie wynagrodzenia kwoty 1000 zł miesięcznie rodzinom zastępczym 

zawodowym z kwoty 4520 zł do kwoty 5520 zł, prowadzącym rodzinne domy dziecka z 

kwoty 5120 zł do kwoty 6120 zł oraz rodzinom zastępczym zawodowym pełniącym funkcje 

pogotowia rodzinnego z kwoty 5220 zł do kwoty 6220 zł. Zwiększenie wynagrodzeń 

powoduje roczny skutek finansowy w wysokości 698 630 zł. Mając na względzie 

dramatyczną sytuację w pieczy zastępczej mamy nieustanny wzrost dzieci, które 

umieszczamy w pieczy zastępczej. Nie jest to niestety skorelowane z ilością osób chętnych 

do pełnienia funkcji rodziców zastępczych, dlatego bardzo proszę o pozytywne 

zaopiniowanie uchwały. Oczywiście wynagrodzenie to tylko jeden z elementów 

pozyskiwania i utrzymywania rodzin zastępczych, ale niezwykle istotne.       
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie otworzył dyskusję. Powiedział: chciałbym, żeby pani mi potwierdziła informacje, 

które uzyskałem, że w ostatnim roku przyrost w pieczy zastępczej to jest… teraz mamy ok 

750 rodzin…  

 

Pani Agnieszka Chomiuk – Dyrektorka Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 

Gdańsku 

Nie. Ilość dzieci to ja zaraz powiem.  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Z tego co słyszałem jest drastyczny przyrost w ostatnim czasie tych dzieci, które w tej 

pieczy się znajdują.  

 

Pani Agnieszka Chomiuk – Dyrektorka Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 

Gdańsku 
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Jeżeli chodzi o przyrost taki na przestrzeni ostatnich lat to jest to 121 dzieci, natomiast 

mamy taki … dzieci przemieszczają się pomiędzy placówkami, rodzinami, mówimy tutaj o 

pieczy rodzinnej. W tej uchwale skupiamy się na rodzinach zastępczych, czyli na pieczy 

rodzinnej. Mamy pieczę instytucjonalną, czyli dzieci w placówkach opiekuńczo-

wychowawczych. Mamy prawie 1000 dzieci w pieczy. Zaraz powiem dokładnie ile to jest. 

Teraz mamy 948 o ile dobrze pamiętam, bo to jest ruchome. 940 na ten moment ogólnie 

dzieci w pieczy zastępczej, z czego tak mniej więcej 1/3 to są rodziny zastępcze, 1/3 to jest 

w pieczy instytucjonalnej i 1/3 tak oczywiście mówię w przybliżeniu państwu, żebyście 

mieli orientację, w pieczy zastępczej tej spokrewnionej rodzinnej. Tak to  mniej więcej 

wygląda. Czyli mamy prawie 1000 dzieci w pieczy zastępczej. Niestety nie udaje nam się 

też, żeby dzieci powracały, więc mamy nie tylko przyrost, ale też dzieci po prostu w pieczy 

zastępczej z różnych względów muszą pozostawać, albo ze względu na nieuregulowaną 

sytuację rodzinną, to jest bardzo często. Sądy nie orzekają, nie uwalniają prawnie nam 

dzieci, bo wtedy byśmy mieli … dzieci byłyby umieszczane w pieczy zastępczej, ale albo by 

wracały do rodzin biologicznych, albo byłyby umieszczane w rodzinach adopcyjnych, 

natomiast niestety tutaj też nie ma tego płynnego ruchu umieszczania w rodzinach 

adopcyjnych, dlatego sytuacja tak jak powiedziałam, jest dosyć dramatyczna, trudna, żeby 

już nie używać może takich bardzo wielkich słów to na pewno bardzo trudna. Mamy też, 

to jest też istotne, to to, że jest duży kłopot z pozyskiwaniem rodzin zastępczych i zawsze 

Gdańsk był dosyć konkurencyjny jeżeli chodzi o te stawki wynagrodzeń. Natomiast w tym 

roku dosyć znacząco zostało podniesione minimalne wynagrodzenie już zgodnie z ustawą, 

czyli dla porównania mieliśmy np. w 2022 roku minimalne wynagrodzenie to, które wynika 

z ustawy 2000 zł dla rodziny zastępczej zawodowej, a ustawodawca to minimalne podniósł 

do 4100 zł co spowodowało, że Gdańsku już przestał być taki bardzo atrakcyjny, bo my 

mieliśmy np. w Gdańsku w 2022 roku 4020 zł, więc mieliśmy ponad 2000 zł różnicy. Teraz 

staramy się, żeby znowu była jakaś różnica, żeby też być atrakcyjny dla sąsiednich 

powiatów, bo też trzeba sobie jasno powiedzieć, że nasze rodziny zastępcze to nie są tylko 

gdańszczanie. Pozyskujemy również rodziny z sąsiadujących powiatów, dlatego zawsze 

staramy się, żeby ta kwota była większa niż ta minimalna, bo wówczas mielibyśmy jeszcze 

trudniejszą sytuację z pozyskaniem rodzin zastępczych.  
 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

To jest kwota brutto?  
 

Pani Agnieszka Chomiuk – Dyrektorka Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 

Gdańsku 

Tak, to jest kwota brutto oczywiście.  
 

Radny Jan Perucki – Wiceprzewodniczący Komisji  

Mam dwa pytania. Pierwsze dotyczy właśnie jeżeli chodzi o oczekiwanie dzieci, które by 

takiej opieki wymagały w tej pieczy zastępczej rodzinnej, więc jak wiele dzieci potencjalnie 
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właśnie oczekuje. Drugie pytanie jeżeli chodzi o … w ramach, nie mówię konkretnie tego 

druku, ale może przyszłościowo, zdaję sobie sprawę, że dla konstrukcji budżetu jest to 

łatwiej tak ręcznie sterować te wynagrodzenia i wpisywać na twardo konkretną kwotę, ale 

pytanie czy nie moglibyśmy się w przyszłości pokusić o jakiś wskaźnik np. odpowiednik 

typu inflacji, czy jakieś inne odniesienie, które np. by automatycznie waloryzowało stawki 

wynagrodzeń, poszczególnie to już oczywiście w tej chwili nie wchodząc w szczegóły. Takie 

hasło rzucam w tej chwili, natomiast prośba wielka o zastanowienie się czy to nie byłby 

dobry, słuszny mechanizm. Z jednej strony my sobie można powiedzieć odbieramy 

kompetencje, ale w razie czego zawsze przecież możemy wrócić i jakoś inaczej to 

rozstrzygać. I kwestia ile tych dzieci na ten moment oczekuje.   

 

Pani Agnieszka Chomiuk – Dyrektorka Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 

Gdańsku 

Dobrze, oczywiście. Niestety jest tak, że w każdym miesiącu mamy jakieś niezrealizowane 

postanowienia. To jest od kilku do kilkunastu, co oznacza, że ta ilość rodzin zastępczych 

jest niewystarczająca do tego, żeby płynnie realizować postanowienia sądu. Czyli powinno 

być tak, że wpływa postanowienie sądu o zabezpieczenie dziecka i my jeszcze tego samego 

dnia powinniśmy dla tego dziecka mieć miejsce. Niestety zdarza się, że tak, co się nie 

zdarzało w poprzednich latach, że dziecko oczekuje albo w rodzinie biologicznej o ile 

pracownik ocenia, że nie ma zagrożenia zdrowia i życia, albo jest umieszczane w zespole 

Gdańskiego Pogotowania Opiekuńczego. Mamy 3 placówki interwencyjne, gdzie możemy 

umieszczać dzieci powiedzmy ponad limit, czyli placówki mają swoje limity, ale zgodnie z 

ustawą w sytuacjach właśnie interwencyjnych można umieszczać dzieci i tak jest, że te 

dzieci umieszczamy często w pogotowiu opiekuńczym, umieszczamy też dzieci coraz 

młodsze, co też nie powinno tak wyglądać, bo dzieci powinny być w placówkach 

umieszczane dopiero powyżej 10 roku życia, w takim idealnym modelowym działaniu tak 

to powinno wyglądać, że wszystkie dzieci poniżej 10 roku życia trafiają do rodzin 

zastępczych, ale niestety nie mamy wystarczającej ilości rodzin zastępczych, dlatego 

forma instytucjonalna jest zawsze jakąś formą bezpieczniejszą niż niebezpieczne 

środowisko to, w którym rodzinne dziecko przebywa. Więc mamy też dzieci w placówkach 

poniżej 10 roku życia mimo, że chcielibyśmy, żeby te wszystkie dzieci szczególnie malutkie 

trafiały do rodzin zastępczych. Bardzo liczymy na to, że po pierwsze mamy w tym roku na 

szeroką skale zakrojoną kampanię, też wykorzystaliśmy środki UNICEF-u do tego, żeby 

rzeczywiście bardzo profesjonalnie bardzo szeroko we wszystkich mediach. Nie ukrywam 

też, że ta kwota wynagrodzenia w sytuacji, kiedy nam się spłaszczyło z tym minimalnym 

wynagrodzeniem ustawowym też spowodowało mniejszą atrakcyjność, więc tutaj też 

liczymy na to, że jak znowu podniesiemy trochę stawki w porównaniu z innymi powiatami 

to może uda nam się pozyskać kolejne rodziny, chociaż jest to bardzo trudne zadanie, bo 

trzeba sobie też jasno powiedzieć, że każde dziecko, które trafia do pieczy zastępczej to 

jest dziecko, które wymaga szczególnej opieki, szczególnego wsparcia, to są dzieci 
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straumatyzowane, z bardzo różnymi dysfunkcjami, więc praca jest bardzo, bardzo trudna, 

więc sama się nie dziwię, że to są trudne decyzje, ale mamy w tym roku też sukces, żeby 

nie było tak smutno, myślę, że to też wynika, pani naszej … mamy 4 grupy szkoleniowe, 

czyli udało się pozyskać osoby potencjalnie chętne do pełnienia roli aż na 4 grupy. 

Zazwyczaj to była 1 grupa szkoleniowa. Maksymalnie dwie, więc w tym roku mamy 4 

grupy. W tej chwili odbywają się szkolenia, więc jest to też dla nas takie jakieś światełko w 

tunelu i znak, że te działania, które podejmujemy też te kampanijne takie, nie jesteśmy 

specjalistami marketingowcami, ale okazało się, że też znamy się na tej merytoryce na tyle, 

że łatwiej jest nam to promować, więc są te 4 grupy, widzę w tym nadzieję, więc się tak 

nastawiam, że to jest jakiś taki dobry kierunek. Ale sytuacja rzeczywiście jest trudna.                   

 

Następnie z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący poddał pod 

głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 

zawartego w druku nr 1826. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Agnieszkę Chomiuk – Dyrektorkę Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Rodzinie w Gdańsku, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie 

- 7 głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 

1826. (Opinia nr 67-09/564-122/2023) 

 

W związku z nieobecnością osoby referującej kolejne punkty 13, 14 i 15 pana 

Dyrektora Damiana Awieruszko, który był zobowiązany do uczestniczenia również 

w posiedzeniu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji (odbywającej się w tym samym 

czasie) Przewodniczący zaproponował zmianę porządku obrad i omówienie 

najpierw pkt 16, a potem powrót do omawiania punktów 13, 14 i 15. 

Głosowanie zmiany porządku obrad: 

7 za – jednogłośnie 

PUNKT – 16 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie uchwalenia 

aktualizacji „Założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię eklektyczną i paliwa 

gazowe Gminy Miasta Gdańska - druk nr 1850. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LXX sesji Rady Miasta Gdańska z 30 

listopada 2023 r. – sprawa BRMG.0006.347.2023). 
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Pan Mariusz Sadłowski – Dyrektor Biura Energetyki w imieniu wnioskodawcy 

przedstawił projekt uchwały. 

Powiedział: szanowny panie przewodniczący, szanowni państwo radni, przychodzę do 

państwa z dość opasłym dokumentem, który udało nam się w ostatnim czasie ukończyć.  

 
Jest to projekt założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa 

gazowe. Jest to pierwszy z etapów zielonej strategii, którą staramy się opracować w 

ramach Gdańska wspólnie z Wydziałem Środowiska.  

 
Pierwszy etap zakłada aktualizację tego projektu planu. W kolejnych etapach mamy 

aktualizację PGN-u i prace nad aktualizacją Miejskiego Planu Adaptacji do zmian klimatu i 
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z tym tematem przyjdziemy. Na tą najbliższą Radę chcieliśmy skierować pierwszy etap, 

czyli aktualizację planu założeń.  

 
Podstawa prawna wynika z prawa energetycznego i obowiązku, który musimy realizować. 

Taki projekt założeń powinien być realizowany, przygotowany raz na 15 lat i aktualizowany 

raz na 3 lata. Ostatnia wersja była z 2016 r. przez tą sytuację związaną z covidami, potem 

wojna i do tego tematu nie podchodziliśmy. Teraz udało nam się tą aktualizację 

zrealizować.  

 
Główne cele tych założeń to jest właściwie ocena aktualnego stanu energetyki, 

przygotowanie planu bezpieczeństwa, też dostosowanie do aktualnych przepisów prawa, 

bo w międzyczasie m. in. przez ten kryzys spowodowany wojną na Ukrainie dużo rzeczy 
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się zmieniło. Musieliśmy zaktualizować wszystkie programy i działania związane m. in. z 

zapewnieniem bezpieczeństwa energetycznego, plany ograniczeń dystrybutorów, czyli 

tych elementów, które do tej pory nie było. Zwracamy uwagę na możliwości działań i 

rozwoju jeżeli chodzi o tą całą energetykę, też o wszystkie działania okołoenergetyczne, 

które możemy w ramach gminy zrealizować.  

 
Struktura, a właściwie dokument składa się z 15 rozdziałów, czyli zaczynamy od syntezy 

poprzez wszystkie założenia. Jest to też element, dokument jest bardziej diagnostyczny, 

nie przekłada się na jakieś konkretne inwestycje, czy działania co będzie elementem 

kolejnych etapów niniejszego zlecenia.  
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Najważniejsze na co chciałem zwrócić uwagę to jest właściwie bilans jeżeli chodzi o sam 

dokument. Chciałem zwrócić uwagę na to, że versus poprzedniego opracowania bardzo 

mocno wzrósł nam udział odnawialnych źródeł jeżeli chodzi o bilans energetyczny miasta 

co też wpisuje się mocno w strategię miasta i właściwie realizację wskaźników, które mamy 

jeżeli chodzi o rozwój odnawialnych źródeł energii. Coraz istotniejsza rolę odgrywa w 

ramach miasta przy samym bilansie. Z reguły jakby OZE jest przeciwieństwem paliw 

kopalnych, także zgodnie z polityką europejską.  

 

 
Myślę, że ważne są wykresy. Odnosimy się punkt rzeczywisty, czyli teraz w oparciu o 

diagnozę względem tego co było zakładane w planie w 2016 roku jeżeli chodzi o… po lewej 

stronie mamy energię elektryczną i jesteśmy minimalnie powyżej aktualnego scenariusza, 
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który był zakładany na poszczególne lata, także jak widać tą kropeczkę tutaj, także ogólnie 

wpisujemy się w tendencję. Kreska znacznie wyżej to są założenia to jest scenariusz przy 

założeniach, że będą powstawały źródła do wytwarzania energii elektrycznej na terenie 

miasta Gdańska. Jeżeli chodzi o scenariusz gazowy bardzo mocno nam się rozjechało m. 

in. dzięki gazyfikacji całej Wyspy Sobieszewskiej i też do rozwoju biznesu, bo biznes często 

korzysta z gazu i właściwie zużycie gazu albo zapotrzebowanie na gaz wzrósł nam 

trzykrotnie względem prognozy, którą sobie przygotowywaliśmy w 2016 r.  
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Jeżeli chodzi o ciepło to też ciekawe prognozy zakładały, że tego ciepła, zapotrzebowanie 

będzie stabilnie rosło, ale rosło. 

My jednak jesteśmy na tym etapie, że na ciepło sieciowe te zapotrzebowanie jest znacznie 

mniejsze od prognoz, które realizowaliśmy co też trochę wpisuje się w działania 

realizowane czyli komunikacja i wsparcie jeżeli chodzi o poprawę efektywności 

energetycznej czyli my wbrew pozorom, mimo tego, że miasto się rozwija to 

zapotrzebowanie na ciepło jest coraz mniejsze, czyli gdzieś nam to ciepło przestaje uciekać 

raczej z tendencji to nie wynika z przejścia na gaz, ale też z założeń wynika, że zmniejszamy 

udział paliw kopalnych jeżeli chodzi o węgiel. Wynik jednego opracowania są trzy 

scenariusze czyli scenariusz stagnacji, umiarkowanego rozwoju i scenariusz dynamiczny.  
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Problem polega na tym, że często bazujemy na danych Głównego Urzędu Statystycznego, 

gdzie Główny Urząd Statystyczny zakłada wszystkie scenariusze pozytywne dla Gdańska 

czyli za każdym razem będzie ten przyrost. Problemem też jest to, że musimy bazować na 

jakiś danych per mieszkaniec, a wiemy doskonale, że zużycie mediów u nas niekoniecznie 

wiąże się z mieszkańcami, a też z turystami z uwagi m. in. na lokalizację miasta Gdańska. 

Przewidywania w tych trzech różnych scenariuszach jeżeli chodzi o ciepło. W dalszym 

ciągu będzie z roku zakładamy, że będzie to wzrost jeżeli chodzi o zużycie ciepła. Podobnie 

jest z energią elektryczną jeżeli chcemy się rozwijać to zużycie jednak mimo poprawy 

efektywności energetycznej będzie rosło.  

 

 
 

Co ciekawe jeżeli chodzi o pobór gazu wiemy, że zawirowania tegoroczne czy w roku 2022 

wywołane też wojną i też tym, że ograniczamy zużycie gazu spowodowało, że to zużycie 

gazu było znacznie mniejsze jednak zakładamy, że w kolejnych latach wrócimy znowu do 

zwiększonego zapotrzebowania zużycia na paliwa gazowe wraz miejmy nadzieję z 

zakończeniem kryzysu.    

Podsumowując wynikiem dokumentu jest to, że wystarczy nam aktualizacja. Nie musimy 

przygotowywać nowego projektu. Warto też dodać, że projekt założeń został już 

pozytywnie zaopiniowany przez Zarząd Województwa Pomorskiego. To właściwie tyle 

jeżeli chodzi o prezentację. Proszę o pozytywne zaopiniowanie uchwały.  
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Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie otworzył dyskusję. Zapytał: mam pytanie odnośnie zastrzeżeń i uwag, które 

wpłynęły do uchwały. Czy duże tego było i czego dotyczyło?  
 

Pan Mariusz Sadłowski – Dyrektor Biura Energetyki 

To była prezentacja z konsultacji społecznych. Niestety konsultacje były, zbieraliśmy 

uwagi, uwagi były pojedyncze i zwrócono nam jedynie uwagę z takich istotniejszych na 

zmianę granic, czyli żebyśmy w planach uwzględniali kwestie tego, że granice miasta 

Gdańska się zwiększają i w jaki sposób to ująć, co ilościowo nam znowu rzutuje na 

prognozy, bo per mieszkaniec, per powierzchnia nam znowu mocno to wszystko się 

rozjeżdża i mieliśmy też problem porównawczy względem z ostatnimi latami, ale jakby 

większych uwag do samego dokumentu nie było, można powiedzieć, że były pojedyncze 

co do samej treści.  
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Chciałem powiedzieć, że pan próbuje konkurować z panią Skarbnik na długość uchwały, 

tylko uchwała budżetowa została dłuższa. Duże gratulacje, bo dokument jest tak obszerny 

i ma tyle załączników, wykresów, że naprawdę szacunek, że udało się wszystko.  
 

Pan Mariusz Sadłowski – Dyrektor Biura Energetyki 

Obawiam się, że w kolejnych etapach podobne dokumenty będą. Bazujemy, żeby były 

spójne ze strategią miasta i już bezpośrednio przekładał się na konkretne inwestycje.  
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Jak już jesteśmy przy inwestycjach to pytanie do pana i do pani Skarbnik, bo o tym często 

rozmawialiśmy odnośnie węzłów ciepłowniczych w gdańskich szkołach czyli wymiany ich 
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na te bardziej efektywne, co pozwoli nam zaoszczędzić środki na zużyciu co sfinansuje 

nam wymianę tych węzłów. Na jakim jesteśmy etapie i kiedy możemy spodziewać się 

realizacji? 

 

Pan Mariusz Sadłowski – Dyrektor Biura Energetyki 

Jeżeli chodzi o obiekty edukacyjne to mamy dość dużo obiektów różnego rodzaju. Jeżeli 

ograniczamy się tylko do obiektów edukacyjnych to mamy WRS, kulturę, to większość 

węzłów jeżeli nie wszystkie pojedyncze należą do GPEC i tutaj jest ważna rola dyskusje z 

GPEC-em, żeby te węzły stopniowo realizować. My niestety jako gmina nie możemy 

ingerować kosztowo. Możemy tylko rozmawiać, żeby te modernizacje były realizowane, 

m. in. też dlatego realizujemy rozwiązania, gdzie to po naszej stronie jest zarzadzanie 

obiektem, a węzeł dostosowuje się pod to jak my postawimy obiekt i wtedy też zbieramy 

doświadczenia, żeby dalej implementować. Wnioski są też takie, że ważna też jest 

możliwość sterowania węzłem niestety.  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Dobrze, to kiedy?  

 

Pan Mariusz Sadłowski – Dyrektor Biura Energetyki 

Idziemy w stronę obecnie rozwiązania takiego, które może nas przybliżyć do generowania 

oszczędności takich, że tam, gdzie GPEC jest właścicielem węzłów ciepłowniczych możemy 

zawrzeć umowę z wolnej ręki na zapewnienie warunków odpowiednich w obiekcie, gdzie 

to zadaniem GPEC-u będzie to, żeby on działał pod dziennik, kiedy zajęcia się kończą to on 

zamyka swój węzeł. Rano odpowiednio w zależności od temperatury d 5 czy 6 ten obiekt 

się nagrzewa, żeby mieć zadaną temperaturę i plus wyłączony jest w weekendy i te okresy 

świąteczne. Pracuję nad tą umową i jesteśmy po wstępnych rozmowach z GPEC-em, żeby 

taką umowę, rozpocząć dyskusję w grudniu, żeby GPEC mógł jeszcze w grudniu iść na 

swoją Radę Nadzorczą z pomysłem zawarcia takiej umowy.  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Czyli realnie od przyszłego sezonu myślę, że będziemy w stanie … 

 

Pan Mariusz Sadłowski – Dyrektor Biura Energetyki 

Chcielibyśmy, to jest oczekiwanie Prezydent, żebyśmy jeszcze ten sezon grzewczy 

zahaczyli zbierając takie wstępne założenia i model zakłada, i to jest model stricte w 

rodzaju wygenerowanymi oszczędnościami byśmy się dzielili z operatorem.  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Dziękuję bardzo. Pan radny Hajduk, potem pani radna Strzelczyk.    
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Radny Michał Hajduk – członek Komisji 

Czy w nadchodzących latach, szczególnie w sezonie letnim jest jakieś minimalne ryzyko 

pojawienia się blackoutu ze względu na zapotrzebowanie energii elektrycznej, które w 

naszym mieście będzie zużywane?  

 

Pan Mariusz Sadłowski – Dyrektor Biura Energetyki  

My mamy, biorąc pod uwagę pomorskie i całą infrastrukturę Energa Operator jesteśmy w 

tej dobrej sytuacji, że u nas sieci są stosunkowo nowe jeśli chodzi o Gdańsk i 

przepustowości też, nawet nie ma ograniczeń jeżeli chodzi o instalacje odnawialnych 

źródeł energii przez zwykłych odbiorców, więc o to możemy być spokojni. Jeżeli chodzi o 

backouty my od dawna byliśmy głównym źródłem energii, który był dostarczany energii 

elektrycznej jeszcze kilka lat temu była elektrownia Dolna Odra, także proszę zwrócić 

uwagę, gdzie jest Odra, a gdzie jesteśmy my, to też przekłada się na pewnego rodzaju 

bezpieczeństwo energetyczne. Myślę, że wraz z rozwojem technologii z jednej strony 

odnawialnych źródeł jakiś magazynów ta sytuacja powinna być wbrew pozorom coraz 

lepsza. My pilnujemy i mamy m. in. w tym dokumencie plany ograniczeń, które są 

przypisane ustawowe. Każde z przedsiębiorstw energetycznych ma obowiązek wdrażania 

tych planów i my dostajemy informacje, które obiekty muszą być w pierwszej kolejności 

wyłączane, a które nie. Naszym największym punktem zapalnym i naszą bolączką jeżeli 

chodzi o Gdańsk oprócz tego, że tunel pod Martwą Wisłą to bolączką jest Ogród 

Zoologiczny, gdzie m. in. w trakcie tych pierwszych zawirowań istniało duże ryzyko tego 

odłączenia. Szybko organizowaliśmy generator, który był z 3-go Maja zabrany, żeby był 

dostarczony do Gdańskiego Ogrodu Zoologicznego jako wsparcie. Niestety ustawodawca 

nie uwzględnił takich podmiotów jak ogrody zoologiczne, a niestety tam potrzeby jeżeli 

chodzi o energię elektryczną i ciepło są duże. Także na obecną chwilę sytuacja się 

ustabilizowała. My nie bazujemy na gazie, także magazyny gazu są pełne, także myślę, że 

w najbliższym czasie jesteśmy o tyle bezpieczni i nic nie zapowiada raczej blackoutu.   

 

Radny Michał Hajduk – członek Komisji 

Ok. Jeszcze odnośnie gazu, wspomniał pan, że zapotrzebowanie biznesu razy trzy 

wzrośnie?  

 

Pan Mariusz Sadłowski – Dyrektor Biura Energetyki  

Zapotrzebowanie obecnie wzrosło razy trzy względem tego co było w 2016 roku 

szacowane. Największy wzrost wynikł z tego, że gazyfikowano całą Wyspę Sobieszewska, 

która do tej pory była z reguły na kopciuchach albo jak kto był sobie w stanie poradzić i 

wraz z firmami często te magazyny np., które są w granicach Gdańska one są ogrzewane 

gazem i te ilości gazu niestety znacząco wzrosły i z reguły to jest tak, że w tych miejscach, 

gdzie mamy miejską sieć ciepłowniczą to najlepszym rozwiązaniem likwidacji pieców 

węgłowych jest instalacja pieców gazowych.  
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Radny Michał Hajduk – członek Komisji 

Jeszcze na koniec udział w OZE jeżeli chodzi o nasz lokalny miks energetyczny do 2030 

roku.           

 

Pan Mariusz Sadłowski – Dyrektor Biura Energetyki 

Obecnie jesteśmy na etapie, że z diagnozy samej energii elektrycznej jest to 40% w skali 

całego Gdańska OZE. Jeżeli chodzi o naszą strategię, gdzie wychodziliśmy z danymi 

bodajże 2 lata temu mieliśmy OZE na poziomie 16 MW mocy zainstalowanej na terenie 

Gminy Miasta Gdańska to obecnie już mamy 65 MW, a docelowo do 2030 roku dążymy do 

90, także sytuacja ta geopolityczna i presja na tą fotowoltaikę spowodowało, że mamy tak 

dużo mocy przyłączanej. Mało tego, wiemy z rozmów z Energa Operatorem, bo bazujemy 

na danych, które dostarcza nam Energa Operator, że czeka długa kolejka kolejnych 

instalacji do przyłączenia, że wbrew pozorom może się okazać, że w przyszłym roku 

zrealizujemy wskaźnik do 2030 roku, ale to tylko pozwoli na to, żebyśmy mogli jakby dalej 

nad tym planem pracować co też jest dla nas z punktu widzenia miasta dość dużym 

wyzwaniem, bo od 1 lipca wchodzą nowe zasady rozliczenia fotowoltaiki i patrząc przez 

pryzmat fotowoltaiki w granicach administracji samorządowej czy obiektach miejskich 

może spowodować pewnego rodzaju problem, bo teraz jak świeci i wieje czyli w 

weekendy, albo w tych godzinach, gdzie świeci słońce to one są ujemne. My możemy się i 

w liczeniu, opłacalności instalacji fotowoltaicznej czasami możemy uwzględnić to, że tam, 

kiedy nie świeci, nie wieje A musimy dopłacić drożej niż normalnie mamy w przetargu, a 

B w godzinach kiedy świeci tej energii, której nie zużyjemy będziemy musieli oddać komuś 

i jeszcze zapłacić za to, żeby wziął od nas. Wbrew pozorom może się okazać, że 

przeskoczyliśmy jako miasto ten etap montowania fotowoltaiki i może się okazać, że do 

niego nie wrócimy, bo to się ekonomicznie nie będzie zwyczajnie opłacało, bo wszyscy inni 

mieszkańcy w okolicy zapewnią nam energię, a teraz powinniśmy się skupiać na tym jak 

tą energię, kiedy jest ujemna, żeby ją zabrać dla siebie.  

 

Radny Jan Perucki – Wiceprzewodniczący Komisji 

Czyli brakuje infrastruktury?  

 

Pan Mariusz Sadłowski – Dyrektor Biura Energetyki 

Magazynowania, rozwiązania, żeby tą energię rozłożyć. Mało tego, zgodnie z przepisami 

europejskimi jak do tej pory się bilansujemy godzinowo będziemy rozliczać się 15-

minutowo. Czyli w poszczególnej każdej 15-minutówce będzie inna cena energii 

elektrycznej, co jest zupełnym szaleństwem, co też pokazała nasza umowa na energię 

elektryczną na ten rok, gdzie cena gwarantowana jest 693 zł plus 5 zł akcyzy, a GAIT np. w 

październiku miał cenę 550 zł dzięki temu, że bazowaliśmy w oparciu o cenę giełdową.  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Czyli wyszło mu taniej, ale jest ryzyko zawsze.  
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Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

W tej sytuacji nie.   

 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Bo przetarg nie został rozstrzygnięty w zeszłym roku i dlatego bazowaliśmy na tych cenach 

rynkowych, ale opieraliśmy się na cenie maksymalnej. Ona była 790 zł na początku roku, 

ale została też pomniejszona, a mimo to właśnie płaciliśmy mniej.  

 

Pan Mariusz Sadłowski – Dyrektor Biura Energetyki 

Ustawodawca nam zagwarantował, w nowej umowie też jeżeli się pojawiło takie 

przedłożenie też mamy taką klauzulę rozmowy, pytanie czy nowy sprzedawca PGE Obrót 

będzie chciało z nami rozmawiać, żeby na takie warunki też przejść. To jest kwestia 

zapewnienia modelu. My z punktu widzenia budżetu rozumiem, że musimy 

zagwarantować jakąś cenę. Ustawodawca wtedy nam zagwarantował cenę i mogliśmy 

szukać jak jest tanio to korzystamy, a jak jest drożej to mamy cenę gwarantowaną.  

 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Z gazem było bardzo źle, bo na ten rok gaz był … 

 

Pan Mariusz Sadłowski – Dyrektor Biura Energetyki 

916 zł i znowu wracamy do ZOO, które nie było chronione. ZOO w tym roku czyli do końca 

roku ma cenę 916 zł, a po nowym roku mamy 300, czyli trzy razy cena nam spadnie.   

 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Trzy razy mniej, a w porównaniu 3-4 lata temu to zapłacimy w tym roku 10 razy więcej niż 

jakieś 3-4 lata temu. Tak strasznie podrożał gaz, ale to było z przetargu. Teraz mamy 

właśnie cenę poprzednią.  

 

Radny Michał Hajduk – członek Komisji 

To wynik kryzysu energetycznego i podaży, która się zmieniała na rynku.  

 

Pan Mariusz Sadłowski – Dyrektor Biura Energetyki 

Tak. Także temat jest rzeka. W kolejnych opracowaniach … 

 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Jeżeli ma się zmienić operator z Energi Operator na PGE Obrót to czy w tym momencie też 

zmienią się zasady rozliczania? Teraz pan powiedział, że jest ta cena rynkowa i rozliczenie 

godzinowe, czyli czasami jest tak, bo zawsze Energa Obrót może od nas odebrać tą 

energię, którą mamy nadmiarową? Czy nie zawsze? Tak samo jak będzie z tym nowym? 
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Pan Mariusz Sadłowski – Dyrektor Biura Energetyki  

Znowu pani nie odpowiem teraz, bo to zależy. 
 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Ale to zależy od umowy czy od czego?  
 

Pan Mariusz Sadłowski – Dyrektor Biura Energetyki  

Pierwsze zależy od systemu, który został zgłoszony, bo pierwotnie dla fotowoltaiki był 

system, który się nazywał net mettering czyli podpisywaliśmy umowę kompleksową my z 

Energa Operator, my produkujemy i część energii on sobie trzyma w magazynie i później 

nam ją oddaje. I dopiero jakby jak wyładujemy wszystko z magazynu to musimy dokupić. 

Te zasady zostały zmienione w kwietniu zeszłego roku i teraz jest net billing, czyli kiedy 

produkujemy to musimy albo zużyć, a jak nie to odsprzedajemy na rynek, do tej pory 

sprzedajemy po średniej z danego miesiąca wskazywanej przez Urząd Regulacji 

Energetyki, a po 1 lipca będziemy w zależności od tego w jakiej godzinie będzie jaka cena 

po tej cenie będziemy oddawali, a to już sprzedawca będzie się w to bawił. Mało tego, 

zgodnie z nowymi zasadami musimy A znaleźć sprzedawcę, który będzie od nas 

odkupował energię, B podmiot, który będzie nam sprzedawał i odkupywał, czyli musimy 

mieć dwa podmioty, jak się zgodzi jeden podmiot, że będzie nam świadczył te obie usługi 

to jest ok. Dlatego ta stara zasada była o tyle dobra, że to wtedy sprzedawca z urzędu czyli 

Energa Operator miał obowiązek z nami podpisać umowy. Teraz już nie ma i to jest takie 

trochę ganianie, mamy dość duży problem z grupą zakupową, bo gminy montują tą 

fotowoltaikę i mają problem, bo oni by chcieli z jednej umowy na drugą, a ja im tłumaczę, 

że macie ten system, bo jest nowa instalacja, ale oni tego nie rozumieją i tak się później 

tworzymy jak możemy. Sytuacja jest naprawdę skomplikowana i jeszcze tylko dodam, że 

przetarg pokazał, że cena energii elektrycznej, którą mamy z przetargu rozdzieloną z PGE 

Obrót, a z kompleksowym z Energa Obrót to jest równica 110 zł z MWh.    
 

Radny Jan Perucki – Wiceprzewodniczący Komisji 

Jeśli chodzi o ten obowiązek skupywania, który dotychczas miał miejsce na poziomie 

ustawodawcy to teraz ten brak tego obowiązku dotyczy tylko nowych instalacji?  
 

Pan Mariusz Sadłowski – Dyrektor Biura Energetyki  

Te, które były zgłoszone do Energa Operator po 1 kwietnia 2022 r.  
 

Radny Jan Perucki – Wiceprzewodniczący Komisji 

Czyli net mettering dotyczy wszystkich poprzednich. 
 

Pan Mariusz Sadłowski – Dyrektor Biura Energetyki  

Ci co zgłosili wcześniej, a na przykład dopiero teraz są przyłączani, bo dwa lata już się czeka 

to jeszcze mogą być nawet na starych zasadach, także jest kompletny chaos. My też 
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idziemy z rekomendacją, że w ogóle przy obsłudze grup zakupowych, że tych instalacji z 

fotowoltaiką niekoniecznie chcą obsługiwać, bo to generuje bardzo dużo trudności, a 

biorąc pod uwagę, że mamy nieliczne instalacje to nam się właściwie to my robimy robotę 

za inne samorządy w dużej mierze.  

 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Taka drobna uwaga, jak wszystko jest na pomarańczowo to słabo widać jaka jest różnica 

między wykresami. Taka moja drobna uwaga.  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Faktycznie lepiej różne kolory dać.  

 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Generalnie jest to mało czytelne, przynajmniej dla mnie, bo nie wiem jak inni. To jest taka 

moja techniczna uwaga wizualna. Natomiast mam jeszcze takie pytanie jeśli chodzi o 

energię cieplną. Czy my mamy jakiś taki kompleksowy plan rozwoju podłączania do GPEC-

u tych budynków, które np. na dziś nie są podłączone, a w których np. obok których 

przechodzą ciepłociągi.  

 

Pan Mariusz Sadłowski – Dyrektor Biura Energetyki  

Kolejne trudne pytanie, bo my m. in. dzisiaj mieliśmy jako Biuro Energetyki spotkanie z 

PGE Energia Cieplna czyli z naszym lokalnym wytwórcą i cel nasz jest wspólny to znaczy, 

żeby przyłączać jak najwięcej odbiorców do miejskiej sieci ciepłowniczej. Niestety w 

dyskusji z operatorem, czyli z GPEC-em problem jest stricte ekonomiczny, bo z punktu 

widzenia spółki dystrybucyjnej ciepła indywidualnych odbiorców, małych odbiorów im się 

nie opłaca przyłączać, mówiąc kolokwialnie wszystkich, których się opłacało to przyłączyli 

teraz, już funkcjonujących. Dyskusja polega na tym, że oni oczywiście chętnie by 

przyłączyli, bo my też w ramach programu ciepłego mieszkania się z tym zderzamy, że 

musimy mieć… 

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Wcześniej KAWKA była.     

 

Pan Mariusz Sadłowski – Dyrektor Biura Energetyki  

Musimy mieć najpierw wniosek GPEC-u, że nie ma możliwości przyłączenia do miejskiej 

sieci ciepłowniczej, on mówi, że może wszystko przyłączyć, on deklaruje, że wszystko 

przyłączy, tylko tyle, że mu się obecnie nie opłaca ekonomicznie, a później może będzie 

mu się opłacało. Jeżeli pojawiłyby się programy np. które wesprą w jakiś sposób 

przyłączenia do miejskiej sieci ciepłowniczej to oni chętnie i pod tym kątem ciężko jest 

stworzyć plan przyłączenia kolejnych podmiotów jeżeli nie mamy zagwarantowanego 
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finasowania pod tego typu działaniem. To jest też tak, że lokalna elektrociepłownia ma 

podpisaną umowę, porozumienie z GPEC-em na obowiązkowe przyłączanie co roku 

określonej mocy cieplnej, tylko miasto tak się z tego wywiązuje, że podłącza wszystkie 

nowe obiekty, które się budują, czyli przyłącza nowe bloki, osiedla całe, które ten wskaźnik 

załatwiają i jakby ciężko bez argumentów finansowych ułożyć taki plan, który by 

mobilizował do tego, żeby przyłączać te całe obszary.  

 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Mam takie pytanie dlatego, że zauważyłam taką dosyć dziwną sytuację, akurat w Letnicy 

w ubiegłym roku była prowadzona ciepłostrada do TBS-ów, a obok, a właściwie po drodze 

tej ceipłostrady były dwa budynki na pewno, obok których szła ta magistrala, które nie są 

podłączone do żadnego ogrzewania, czyli budynki mają tylko wodę podłączoną, budynki 

są w ogóle nie ogrzewane, niszczeją, natomiast idzie sobie magistrala metr od budynku, 

budynki nie są przyłączone, a budynki są do kompleksowego remontu, więc kompletnie 

nie rozumiem. I ta magistrala poszła tylko do TBS-ów, dosłownie 100 metrów dalej.  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

To są budynki komunalne?      

 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Tak, budynki komunalne. Kompletnie nie mogę tego pojąć.  

 

Pan Mariusz Sadłowski – Dyrektor Biura Energetyki  

To jest indywidualna sytuacja do zweryfikowania. GPEC siłą rzeczy zabiega o przyłączenie 

do swoich obiektów, tych, na którym im zależy, niekoniecznie puka tam, gdzie ma 

problem, gdzie niekoniecznie mu się to opłaca, żeby to przyłączyć. Pytanie czy te obiekty, 

zarządca tych obiektów wnioskował o przyłączenie do miejskiej sieci ciepłowniczej. Na 

pewno zakładam, że to jest temat otwarty.  

 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Budynki są w całości komunalne.  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Trzeba Gdańskie Nieruchomości spytać czy wnioskowały o przyłączenie.  

 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Mam w odpowiedzi na interpelację, że ma być kompleksowe ocieplenie tych budynków i 

przyłączenie … 

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Może czekali, żeby to zrobić kompleksowo. Może jest ślepa rura zrobiona i tylko węzeł.  
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Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Przyłącza kto robi?  
 

Pan Mariusz Sadłowski – Dyrektor Biura Energetyki  

GPEC robi, tylko tyle, że to łączy się z opłatą przyłączeniową i z poniesieniem kosztów. Z 

punktu widzenia jeżeli to jest przewidziane w planie pod modernizację to chciałem zwrócić 

uwagę na to, że polityka europejska znowu nakłada ambitne wskaźniki jeżeli chodzi o 

modernizację obiektów, gdzie musimy się wykazać na użyteczności publicznej jako 

Gdańsk, gdzie jesteśmy, gdzie mamy dochód per capita powyżej średniej wojewódzkiej 

40% redukcji energii i samo to, że jakbyśmy wcześniej zrobili przyłącze to już byśmy mieli 

problemy z wykazaniem efektu, a tak to będzie nowe przyłącze to już osiągamy efekt i dla 

realizacji wskaźników i uzyskania dofinansowania to same zawnioskowanie, przyłączenie 

powoduje, że jesteśmy bliżej osiągniecia naszego celu.  
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze jakieś pytania co druku 1850? Bardzo ciekawy temat, 

obszerny dokument. Myślę, że będziemy nie raz do tych tematów wracać. Dziękuję 

bardzo. Przechodzimy do opiniowania.    
 

Następnie z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący poddał pod 

głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 

zawartego w druku nr 1850. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Pana Mariusza Sadłowskiego – Dyrektora Biura Energetyki, a 

następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 7 głosami za, przyjęła 

i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1850. (Opinia nr 67-

09/565-123/2023) 

PUNKT – 13 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie przyjęcia Szczegółowego Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Miasta 

Gdańska na rok 2023 - druk nr 1834. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LXX sesji Rady Miasta Gdańska z 30 

listopada 2023 r. – sprawa BRMG.0006.331.2023). 

Pan Damian Awieruszko – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego w 

imieniu wnioskodawcy przedstawił projekt uchwały. 

Powiedział: przede wszystkim przepraszam za to obsunięcie.  
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Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Rozumiemy, dwie komisje w jednym czasie.  
 

Pan Damian Awieruszko – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

Druk 1834 zmiana uchwały w sprawie przyjęcia Szczegółowego Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 

na rok 2023. W ramach tego druku przesuwamy środki w bieżącym roku w ramach tegoż 

programu celem zabezpieczenia środków finansowych przeznaczonych na tzw. 

jednorazowe świadczenie dodatków inflacyjnych dla pracowników dwóch jednostek 

organizacyjnych miasta współfinansowane ze środków tego programu czyli Gdańskiego 

Ośrodka Pomocy Psychologicznej dla dzieci i młodzieży. Łącznie 26 817 zł. Oraz 

Gdańskiego Ośrodka Promocji Zdrowia i Profilaktyki Uzależnień łącznie 35 758 zł. To 

środki przesunięte z rezerwy budżetowej w ramach tegoż programu, nie z rezerwy 

budżetowej sensu largo. Takie same dodatki inflacyjne były dla wszystkich pracowników 

jednostek organizacyjnych miasta, a to są ze szczególnych pieniędzy, dlatego wnosimy to 

w ramach tej uchwały. Proszę o pozytywną opinię.   
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie otworzył dyskusję.   
 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

Chodzi mi o kontrolę sklepów. Kto się tym zajmuje? Wielokrotnie niestety są to sprzedaże 

osobom nietrzeźwym, bardzo trudne sytuacje. Kto się tym zajmuje? Do kogo można … Jest 

Komisja, gdzie można podać taką sytuację, bo wiem, że zawsze były jakieś kontrole właśnie 

z „alkoholówki”, że tak powiem ogólnie i do kogo można się zgłosić w tej sprawie? Czy są 

w ogóle jeszcze kontrole tych sklepów?  
 

Pan Damian Awieruszko – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

Oczywiście, jak najbardziej są. Nawet będziemy w przyszłym roku zwiększać ich ilość. 

Natomiast w pierwszym rzędzie jeżeli jest jakieś zakłócanie porządku to jednak Policja, a 

prewencyjnie jak najbardziej czy do Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych czy wprost do Wydziału Rozwoju Społecznego z informacją, że wiadomym 

jest, iż taki proceder gdzieś się odbywa to nawet jeśli nie złapiemy ich na gorącym uczynku 

to zawsze można tam posłać kontrole wzmożone, żeby poczuli, że są obserwowani.  
 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

To są Żabki bardzo często. Czyli zgłosić się do Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych.  
 

Pan Damian Awieruszko – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

Nawet do Wydziału Rozwoju Społecznego. My też możemy to przekazać i poprosić o 

szczególną pieczę nad poszczególnymi placówkami.   
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Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

Ostatnio byłam świadkiem takiej sytuacji, człowiek po prostu naćpany, z butelkami piwa i 

po prostu sprzedano mu ten alkohol, chyba z 6 butelek, ledwo patrzał na oczy. To są 

straszne sytuacje.  
 

Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 

Był pijany czy naćpany?   
 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

I to i to. Naćpany był, te panie później jak podjęłam dyskusję, że panie się nie boją, że panie 

pracę stracą, przecież ten człowiek zupełnie jest nie na ziemi, więc powiedziały, że one już 

go znają, więc mają takie stałe już osoby i w tym momencie po prostu jest to i 

niebezpieczne dla tej osoby i wyobraźmy sobie, że przychodzi taka osoba do domu później 

i co się tam dzieje. To jest nagminne. To są młodzi ludzie. Widać z twarzy, że nie ma 18 lat 

ten człowiek. I to nie są tylko moje spostrzeżenia. To są spostrzeżenia różnych osób. 

Dlatego pytam o te kontrole, czy zupełnie nie mamy kontroli nad tym, czy mamy, bo po 

prostu są to osoby zupełnie nietrzeźwe przychodzące, pijane i obsługiwane. Chciałam 

zasygnalizować taki problem.  
 

Pan Damian Awieruszko – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

Nie chcę teraz otwierać dyskusji, bo ta się toczy gdzieś indziej jeszcze.  
 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

Ale już wiem, gdzie mam się zgłosić.  
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Pani radna też przypominam, że radni Miasta Gdańska też są członkami tej Komisji i z 

państwa klubu m. in. radny Malak jest członkiem Komisji alkoholowej, więc myślę, że 

warto też z nim przeprowadzić rozmowę i on też może wnieść do Komisji o taką kontrolę.  
 

Pan Damian Awieruszko – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

On też jest w zespole ds. kontroli, więc też sobie przygotowują harmonogram, takie 

miesięczne prace, więc spokojnie można też do pana radnego Malaka.  
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Jak jest konkretny punkt, który warto sprawdzić.  
 

Pan Damian Awieruszko – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

To warto wskazać. Oni też współpracują z Policją. Nawet jeżeli nie … ta kontrola ma taki 

bardziej charakter prewencyjny, bo w 5 sekund na miejsce nie dojadą to Policja ma swoje 

radiowozy częściej na terenie.  
 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

Ale sprzedawczynie sprzedają alkohol.  
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Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Proszę pamiętać, że kontrole Komisji Alkoholowej są zawsze zapowiedziane, a Policja 

może stanąć pod sklepem i ewentualnie kontrolować wyrywkowo. Takie są przepisy.  
 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

Ale może jakieś pouczenie chociaż. 
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Ale zawsze jak tutaj było wspomniane, ze 2-3 kontrole się pojawią to będą wiedzieli, że są 

na cenzurowanym.  
 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

Mam nadzieję, że tam się sytuacja poprawi.  
 

Pan Damian Awieruszko – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

Prewencja ogólna też ma pewnego sensu znaczenie, bo powoduje, że wtedy te sklepy się 

trochę usztywniają i wiedzą, że są na jakimś celowniku i bardziej uważają. A poza tym to 

w ramach Komisji też działa Policja i te działania się zazębiają.  
 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

Dziękuję bardzo.  
 

Pan Damian Awieruszko – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

Proszę bardzo. 
  

Następnie z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący poddał pod 

głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 

zawartego w druku nr 1834. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Pana Damiana Awieruszko – Zastępcę Dyrektora Wydziału Rozwoju 

Społecznego, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 6 

głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 

1834. (Opinia nr 67-09/566-124/2023) 

PUNKT – 14 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie uchwalenia miesięcznej kwoty dotacji na działalność Centrum Integracji 

Społecznej w Gdańsku w 2023 roku - druk nr 1835. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LXX sesji Rady Miasta Gdańska z 30 

listopada 2023 r. – sprawa BRMG.0006.332.2023). 
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Pan Damian Awieruszko – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego w 

imieniu wnioskodawcy przedstawił projekt uchwały. 

Powiedział: to jest zmiana kwoty miesięcznej dotacji na działalność Centrum Integracji 

Społecznej w Gdańsku w 2023 r., gdzie de facto zwiększa się na ostatni miesiąc jeszcze 

kwotę dotacji do 2300 zł na jednego uczestnika zajęć reintegracji zawodowej i społecznej 

oraz na jednego pracownika Centrum Integracji Społecznej i pozostawia wcześniejszą 

kwotę we wcześniejszych miesiącach do wysokości 1600 zł. Jak wiemy wszystko idzie w 

górę i musimy wszystko podwyższać nawet w programach społecznych takich reintegracji 

kwot, żeby w jakikolwiek sposób były atrakcyjne dla uczestników mobilizujące. Stąd ten 

projekt uchwały. Proszę o pozytywne przyjęcie projektu uchwały.    
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne 

zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1835. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Pana Damiana Awieruszko – Zastępcę Dyrektora Wydziału Rozwoju 

Społecznego, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 6 

głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 

1835. (Opinia nr 67-09/567-125/2023) 

PUNKT – 15 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie uchwalenia 

miesięcznej kwoty dotacji na działalność Centrum Integracji Społecznej w Gdańsku 

w 2024 roku - druk nr 1836. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LXX sesji Rady Miasta Gdańska z 30 

listopada 2023 r. – sprawa BRMG.0006.333.2023). 
 

Pan Damian Awieruszko – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego w 

imieniu wnioskodawcy przedstawił projekt uchwały. 

Powiedział: druk nr 1836 jest de facto kontynuacją poprzedniego druku, gdzie już planując 

dotacje na działalność Centrum Integracji Społecznej na rok 2024 wnosimy o kwotę 2300 

zł, taką jak w grudniu bieżącego roku, z tych samych uzasadnień, czyli wzrostu kosztów 

wszelakich oraz prób zachowania atrakcyjności działań integracji społecznej w ramach 

tego Centrum. Tam trafiają najróżniejsze osoby w kryzysie bezdomności, osoby 

uchodźcze, dodatkowo to Centrum Integracji Społecznej jeszcze prowadzone przez 

Towarzystwo Brata Alberta zdobywa też środki zewnętrzne na część swoich zajęć. My 

jesteśmy tylko jednym z współfinansujących część miejsc.    
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Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne 

zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1836. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Pana Damiana Awieruszko – Zastępcę Dyrektora Wydziału Rozwoju 

Społecznego, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 6 

głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 

1836. (Opinia nr 67-09/568-126/2023) 

Pan Damian Awieruszko powiedział, że do Rady Miasta Gdańska został złożony 

projekt uchwały druk nr 1859, w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla 

Gminy Miasta Gdańska na lata 2024-2026. Poprosił Komisję o opinię do tego 

projektu uchwały.  

W związku z powyższym Przewodniczący zaproponował zmianę w porządku obrad 

Komisji poprzez wprowadzenie jako pkt 16a opiniowanie projektu uchwały druku 

nr 1836. 

Głosowanie zmiany porządku obrad: 

6 za – jednogłośnie 

PUNKT – 16a 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Miasta Gdańska na lata 2024-2026 - druk nr 

1859. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LXX sesji Rady Miasta Gdańska z 30 

listopada 2023 r. – sprawa BRMG.0006.356.2023). 

 

Pan Damian Awieruszko – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego w 

imieniu wnioskodawcy przedstawił projekt uchwały. 

Powiedział: uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii, strategiczna 

la lata 2024-2026. Co jest zmianą? Zmieniły się w międzyczasie przepisy. Mamy zamiast 

programów rocznych oraz programu ramowego wieloletniego mamy możliwość teraz 

robić jeden program wieloletni, stąd też dajemy taki na trzyletni okres realizacji. Formuła 

jest podobna jak poprzednio czyli kierunki, obszary, cele i zadania z kierunkami 

podstawowymi są: prewencja, czyli zapobieganie inaczej, profilaktyka, interwencja oraz 
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organizacja programu, na ile cele by tu państwa interesowały, natomiast ogólny budżet 

na ten rok 2024 to 22 450 000 zł na tą chwilę planowany, bo wiadomo, to są nieustające 

zmiany tych kwot ze względu na dodatkowe uzyski z opłat za koncesję na sprzedaż 

alkoholu. W tym momencie ta kwota planowana 22 450 000 zł, z czego z pewnych nowości, 

które zaczęliśmy w zeszłym roku to program Profikultura czyli realizowany przez jednostki 

kultury i Centrum Hevelianum taki program profilaktyki kultury cyfrowej w związku z 

różnymi i dość mocno wzrastającymi uzależnieniami też cyfrowymi wśród naszej 

młodzieży. Także program PROFIS, czyli sprofesjonalizowany program profilaktyczny 

realizowany przez podmioty sportowe na 1,5 mln zł przeznaczamy. Oraz 

dokapitalizowanie w tym monecie nawet go tu nie ma, ale jest w programie przewidziane. 

Nie jest przewidziane w tym momencie na twardo w środkach. Będzie ono 

prawdopodobnie ze zwiększeń, które nastąpią w marcu co niestety wiemy, że nastąpi, 

więc można też spokojnie przewidzieć. Na działania z redukcji szkód, czyli takie już 

leczenie, rehabilitacja, twarde działania wobec indywidulanych osób leczenia i tu 

przeznaczamy 9 mln z haczykiem na profilaktykę taką uniwersalną w tym działania, w 

których zawiera się te 1,5 mln zł sport i 1,7 mln na kulturę, gdzie 12 mln z pewnych danych 

statystycznych za zeszły rok liczba odbiorców bezpośrednich taki obszar profilaktyki to 

blisko 70 000 osób, z czego 40 000 to dzieci, a w działaniach interwencyjnych już takich 

terapeutycznych to jest blisko 10 500 osób korzystało z naszych programów i usług, z 

czego 630 osób niepełnoletnich, głównie terapie uzależnień czy alkoholowe czy też 

narkotykowe. Takie mamy statystyki działania. Czy może jakieś pytania? Coś 

dopowiedzieć?      
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie otworzył dyskusję i powiedział: myślę, że obserwujemy jednak rosnący 

problem, wpływy powinny cieszyć, ale z jakiego powodu one rosną, więc to nie są 

pieniądze, które byśmy chcieli widzieć w budżecie ich zwiększenie. To widać po prostu 

przechodząc te małpki wszędzie, są wszechobecne, na parapetach, śmietnikach, kiedyś 

się mówiło, że jak ktoś na stocznię jedzie to faktycznie, a teraz można przejść się rano przy 

naszym centrum biznesowym Przymorze, Oliwa i też w wielu miejscach widać jak sobie 

rano na odwagę strzela, więc to będzie problem, który będzie jeszcze nie raz w przyszłej 

kadencji Rady omawiany.  
 

Pan Damian Awieruszko – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

Istnieje taki kierunek, który z WGK mam nadzieję będziemy przygotowywać i będzie być 

może w jakimś czasie prezentowany, natomiast zapewne nie od razu mające na celu 

jednak ograniczanie liczby punktów sprzedaży, przynajmniej powolne, ciche i takie, żeby 

nie zniszczyć handlu na Śródmieściu czy niezbędnych punktów sprzedaży spożywczej na 

południu, bo to są takie dwa główne newralgiczne problemy całej sytuacji, że jednak się 

utrzymują sklepy spożywcze też ze sprzedaży alkoholu. To już jest inna historia, to już nie 

na dzisiaj.  
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Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Nie weryfikowałem tych liczb w odniesieniu do Gdańska, ale słyszałem w takiej audycji o 

spożyciu alkoholu i było porównanie Bydgoszczy ze Szwecją. W Bydgoszczy jest więcej 

punktów sprzedaży alkoholu niż w całej Szwecji. Więc to pokazuje jak duży robi się to 

problem. Oczywiście będzie informacja o tym, że to będzie zamach na wolność, itd., ale 

niestety pewnie jakieś kroki będzie trzeba podejmować.  
 

Pan Damian Awieruszko – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

W kraju jesteśmy niewątpliwie jednym z bardziej liberalnych miast. Nie powiem jak w 

stosunku do Bydgoszczy, ale na pewno jesteśmy w czołówce.  
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Też trzeba przyjrzeć się rozwiązaniom, które wprowadziły inne miasta Olsztyn, gdzie nie 

można sprzedawać alkoholu od 22 do 6 rano. Byłem w tym roku i dało się przeżyć. Ale 

Kraków wprowadził to od północy do 5 rano i z artykułu, który czytałem ilość zgłoszeń do 

służb porządkowych czyli Policji spadł po wprowadzeniu o ponad 1/3 czyli to pokazuje, że 

ma to jakiś sens.   

 

Pan Damian Awieruszko – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

W dzień mogą popić, a wieczorem nie jak sobie tego nie zaplanują co na pewno zmniejsza 

spożywanie alkoholu. 

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

A później też ich nieobyczajne zachowanie.  

 

Radny Michał Hajduk – członek Komisji 

Ten zakaz dotyczy też stacji benzynowych?  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Tak, wszystkich punktów w detalu.  

 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Gastronomii nie, ale detalu tak.  

 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

Też czytałam i rozmawiałam wczoraj, że są te dopalacze, napoje energetyzujące, które są 

nowym uzależnieniem i leki dochodzą, używają leków przeciwbólowych i właśnie takie 

dopalacze, które młodzież w dużej ilości spożywają, widać to w tramwajach, autobusach 

co trzymają w rękach. Energetyki są na rzeczy teraz też problemem już w tej chwili i też 

lekarstwa.  
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Pan Damian Awieruszko – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

Energetyki szczęśliwie państwo coś usiłuje ograniczyć.   
 

Radny Michał Hajduk – członek Komisji 

Jak już rozwinęliśmy temat to chciałbym dopytać jedną rzecz, która teraz przyszła mi do 

głowy, zapewne część państwa wie co się dzieje w Philadelphii za oceanem, wielki problem 

z opioidami i czy w Gdańsku już też ten problem narasta? Czy w ogóle jest zauważalny? 
 

Pan Damian Awieruszko – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

O ile tak z głowy mówiąc bez przygotowania to wiadomo, że marihuana jednak 

nadmiernie, bo mimo, że jest to narkotyk miękki itd. wszyscy to wiemy to piwo też jest 

alkoholem miękkim, a jak ktoś wypije codziennie 5 piw to nie jest dobrze, upraszczając ten 

przekaz, i trochę też widać nadmierne spożycie marihuany wśród młodzieży. Opioidy jak 

opioidy, jednak metadron jest taka pochodna amfetaminy, w dodatku jeszcze taka dziwnie 

skojarzona z inną chemią i ona jest dość niebezpieczna, bo uszkadza układ nerwowy i … 
 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

Potem są próby samobójcze po tym mefedronie.  
 

Pan Damian Awieruszko – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

Mefedron on tu wskakuje na nasz rynek, przy czym jak rozmawiałem z Policją i z 

działaczami z organizacji NGO-owskich to trochę zależy od popytu w sensie co Policja 

kogoś złapie jakiegoś większego handlarza to potrafi zniknąć na kwartał z obszaru, a 

potem się odradza, a to się dobrze sprzedaje nie wiedzieć czemu wśród młodzieży. To 

metadron jest teraz naszym najgorszym problemem wśród młodzieży i za dużo 

marihuany. Może nie powinienem tego mówić z jakiegoś liberalnego punktu widzenia, ale 

tak jest.  
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Niby wszystko jest dla ludzi, ale jednak nie wszystko jest dla ludzi.  
 

Pan Damian Awieruszko – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

To są takie główne problemy. Co wyłapią kogoś z metadronem to za chwilę ta hydra 

odrasta. Potrafi zaginąć na jakiś czas, a potem od nowa, stąd też te nasze programy 

interwencyjne na Forum, proszę nie posyłać dzieci samych do Forum za dużo, bo tam 

mimo starań i świadomości Policji gdzieś tam po kątach zawsze jakaś dilerka się wielka 

czai.   
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Ilość młodzieży w Forum to jest dużo.  
 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

Na wagary wszyscy.  
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Pan Damian Awieruszko – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

Na wagary, ale to przyciąga też to co przyciąga. Tak pokrótce.   
 

Następnie z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący poddał pod 

głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 

zawartego w druku nr 1859. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Pana Damiana Awieruszko – Zastępcę Dyrektora Wydziału Rozwoju 

Społecznego, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 6 

głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 

1859. (Opinia nr 67-09/569-127/2023) 

PUNKT – 17 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie opłaty miejscowej - druk nr 1852. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LXX sesji Rady Miasta Gdańska z 30 

listopada 2023 r. – sprawa BRMG.0006.349.2023). 
 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska w imieniu wnioskodawcy przedstawiła 

projekt uchwały. 

Powiedziała: panie przewodniczący, szanowni państwo zmieniamy o jeden zapis uchwałę 

przyjętą w zeszłym miesiącu. Chodzi o dodanie pkt związanego z określeniem terminu 

płatności opłaty miejscowej. Regionalna Izba Obrachunkowa zwróciła uwagę, że w druku, 

w którym przysłaliśmy nie ma określonego terminu płatności. Nigdy tego nie było we 

wcześniejszych uchwałach, pierwszy raz się zdarzyło. Nie wiem, czy to jest dobra zmiana, 

dlatego, że opłata jest dzienna i Regionalna Izba wyszła z założenia, że w związku z tym, że 

to jest dzienna opłata powinna być pobierana codziennie, to znaczy, że jeżeli ktoś jest na 

5 dni to powinien codziennie uiszczać opłatę miejscową za każdy dzień. Jeżeli opłata jest 

dzienna to oznacza, że dziennie trzeba ją opłacać. To jest niepotrzebne, niemniej tutaj nie 

było pola do dyskusji. Wcześniejsze uchwały nie miały takiego zapisu. Myślę, że nie 

będziemy nadgorliwie kontrolować tego, czy to jest faktycznie codziennie odprowadzane, 

szczególnie, że to się dzieje w hostelach czy w hotelu. Chcieliśmy taki termin, że na końcu 

pobytu, czy z góry, nie, opłata dzienna oznacza, że powinna być uiszczana codziennie. 

Więc, żeby się ni kłócić taki zapis zawieramy.   
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne 

zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1852. 
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USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Izabelę Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska, a następnie w wyniku 

przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 6 głosami za, przyjęła i pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1852. (Opinia nr 67-09/570-128/2023) 

PUNKT – 18 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego w Europejskim Banku 

Inwestycyjnym na finansowanie planowanego deficytu budżetu Miasta Gdańska 

oraz spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu kredytów i pożyczek - druk 

nr 1838. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LXX sesji Rady Miasta Gdańska z 30 

listopada 2023 r. – sprawa BRMG.0006.335.2023). 
 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska w imieniu wnioskodawcy przedstawiła 

projekt uchwały. 

Powiedziała: tu też mamy uchwałę z zeszłego miesiąca, też kwestia terminu, ale to już 

naprawiamy błąd. W druku podstawowym uchwały nie znalazł się zapis, że uchwała 

wchodzi z dniem podjęcia. W związku z tym prosimy o aktualizację i uwzględnienie tego 

niezbędnego zapisu i tego dotyczy uchwała.   
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne 

zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1838. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Izabelę Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska, a następnie w wyniku 

przeprowadzonego głosowania, 4 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 2 głosach 

wstrzymujących się, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w 

druku nr 1838. (Opinia nr 67-09/571-129/2023) 

PUNKT – 19 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2023 rok - druk nr 1858. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LXX sesji Rady Miasta Gdańska z 30 

listopada 2023 r. – sprawa BRMG.0006.355.2023). 
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Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska w imieniu wnioskodawcy przedstawiła 

projekt uchwały. 

Powiedziała: jedna, ale ważna zmiana, uzyskaliśmy zawiadomienie z Ministerstwa 

Finansów o zwiększeniu subwencji ogólnej. Jest to uzupełnienie subwencji związanej z 

przeliczeniem wydatków inwestycyjnych w latach 2020-2022. Z tego przeliczenia okazało 

się, że należy nam się uzupełnienie subwencji o 10 067 000 zł i tą kwotę proponujemy 

przeznaczyć na zwiększenie planowanych dotacji dla placówek oświatowych nie 

samorządowych. Chodzi o zwiększenie dotacji dla przedszkoli. Zmiana wynika, 

zwiększenie wynika z tego, że powinniśmy przeliczać stawki za dzieci uczęszczające do 

szkół czy przedszkoli nie samorządowych, przeliczać według przeliczenia stawki ucznia czy 

przedszkolaka w miejskich placówkach. W związku z tym, że w bieżącym roku nastąpiły i 

podwyżki wynagrodzeń nauczycieli i od lipca podwyżki dla pracowników administracji, 

obsługi stawka przeliczeniowa na przedszkolaka jest wyższa, stąd aktualizacja stawki w 

placówkach nie samorządowych i potrzeba zwiększenia środków na ten cel. Na szczęście 

mamy z czego, stąd taka propozycja. 
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie otworzył dyskusję.   
 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

Czyli stawka na przedszkolaka jednego w przedszkolu nie samorządowym jest ile?  
 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Nie pamiętam w tej chwili. To jest w zarządzeniu Prezydenta. Tu jest tylko wyliczony 

skutek.  
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Czy jeszcze na grudzień będą zmiany?  
 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Tak, przygotowujemy dlatego, że też mamy zwiększoną subwencję oświatową plus kilka 

zmian i chcielibyśmy też domknąć budżet.  
 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

A z podatku dochodowego? 
 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Ustawy Polskiego Ładu wprowadziły taką zasadę, że pierwsza korekta podatków ma być 

w 2024 r. za 2022 rok. Ta pierwsza konsumpcja przeliczenia aktualizacji w 2024 roku.  
 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

I na tym się skończy projekt.  
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Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Ja już niczego nie planuję, nie spodziewam się, przyjmuję co jest. Ta korekta jest na plus. 

 

Następnie z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący poddał pod 

głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 

zawartego w druku nr 1858. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Izabelę Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska, a następnie w wyniku 

przeprowadzonego głosowania, 4 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 2 głosach 

wstrzymujących się, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w 

druku nr 1858. (Opinia nr 67-09/572-130/2023) 

PUNKT – 20 

Informacja z realizacji budżetu Miasta Gdańska za III kwartał 2023 roku. 
 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Panie Przewodniczący, szanowni państwo według stanu na koniec września tego roku 

planowane dochody wynosiły, bo w tej chwili jest inna wartość, 4 298 000 000 zł, a wydatki 

5 015 000 000 zł. Wykonanie budżetu na koniec września to w zakresie dochodów 

bieżących 3 206 000 000 zł. To jest niecałe 80% planu. Dochody majątkowe z kwoty 

285 000 000 zł zrealizowaliśmy na poziomie 178 000 000 zł i to jest 62,4% wykonania 

planu. Jeśli chodzi o wydatki łączna wartość wydatków na koniec września to 

3 218 000 000 zł. Jest to wykonanie wydatków na poziomie 64,17%, z czego wydatki 

bieżące kwota z planu 4 056 000 000 zł wykonanie 2 782 000 000 zł. Wykonanie to jest ok 

70%. Wydatki majątkowe z kwoty 959 000 000 zł wykonano 436 000 000 zł i wykonanie 

jest na poziomie 45,5%. Pozostałe parametry budżetu to z planowanych 500 000 000 zł 

kredytów i pożyczek na koniec września nie zrealizowaliśmy nic. Wolne środki to 

267 000 000 zł. To jest rozliczenie zeszłego roku. Spłaciliśmy z planowanych spłat 

kredytów na poziomie 51,8 mln zł spłaciliśmy niecałe 26 mln zł, czyli połowę kredytów 

spłaciliśmy. Udzieliliśmy 5 mln zł pożyczki, która była dla hospicjum. Wynik budżetu to z 

planowanego deficytu budżetowego na poziomie 717 000 000 zł porównanie dochodów z 

wydatkami to na plus 166 000 000 zł. Jeśli chodzi o wynik operacyjny czyli porównanie 

dochodów bieżących z wydatkami bieżącymi tutaj z planowanego deficytu na poziomie 

43 000 000 zł na koniec września jest nadwyżka na poziomie 24 000 000 zł. Dług na koniec 

tego roku jeszcze w budżecie zaplanowane jest na poziomie 1 482 000 000 zł. W związku 

z tym, że nie zaciągnęliśmy żadnego kredytu i spłaciliśmy kredytu z lat poprzednich 

poziom zadłużenia na koniec września to 997 000 000 zł. To są najważniejsze informacje 

jeśli chodzi o budżet.   
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Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Dziękuję bardzo. Czy są pytania?  
 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Planowaliśmy z tego co pamiętam na koniec roku dług 1 697 000 000 zł, a z tego co 

widzimy będzie mniej.      
 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Tak. Po korektach będzie mniej. Zaciągnęliśmy 100 000 000 zł kredytu i to by było na tyle. 

Czyli z 500 000 000 zł planowanego kredytu 100 000 000 zł z Europejskiego Banku 

Inwestycyjnego. 
 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Czyli będzie 400 000 000 zł mniej niż planowaliśmy? Jak widziałam plany na przyszły rok to 

tam rośnie, to znaczy mamy o 100 000 000 zł więcej niż planowaliśmy na ten rok? Czyli w 

przyszłym roku będziemy jednak zaciągać?  
 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

W przyszłym roku tak. Zawsze uzupełniamy, zakończymy … na koniec września mamy 

997 000 000 zł. Spłacimy jeszcze 26 000 000 zł czyli będziemy mieli 970 000 000 zł starego 

długu, po dobraniu 100 000 000 zł to będzie niecały 1 100 000 000 zł i z takim długiem 

wejdziemy w przyszły rok. Ten niezaciągnięty kredyt oczywiście się rozkłada na kolejne 

lata, bo też cały czas pilnujemy, żeby nie schodzić z limitów inwestycyjnych.    
 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Schodzimy skoro nie zaciągamy.  
 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Schodzimy z wydatków, limity staramy się utrzymać, czyli to co nie wydamy w tym roku 

odtwarzamy w formie czy wolnych środków czy kredytów niezaciągniętych w latach 

kolejnych, także te limity, a przede wszystkim zakres rzeczowy inwestycji pozostają. 

Problem jest w tym, że nie są realizowane w 100%.  
 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Dziękuję.  
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Dziękuję bardzo. Nie widzę więcej pytań. Dziękuję pani Skarbnik za przedstawienie tych 

informacji.   

PUNKT – 21 

Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
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Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Przyszła opinia RIO, państwo radni mogli się z nią zapoznać. Czy jakieś pytania do opinii? 

Jakieś wolne wnioski? Nie widzę. Dziękuję bardzo. Przypominam, że za tydzień zaczynamy 

o 14:00. Dziękuję bardzo. Do zobaczenia.  

 

Następnie Przewodniczący zamknął posiedzenie Komisji. 

Koniec -  godz. 17:50 
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